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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/22456-1 Ellen Gangnæs 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 
 

Godkjennelse av protokoll fra møte i utvalg samfunnstjenester, 
01.12.2022 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokollen fra møte i Utvalg for samfunnstjenester 01.12.2022 godkjennes slik 
den foreligger. 

 

 

 

 

 

Elisabeth Holter-Schøyen 

Leder i utvalg samfunnstjenester 

 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 kl. 18:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

Eventuelt forfall må meldes på e-post: 

Politisk.sekretariat@asker.kommune.no 

I forkant av møte vil det være Workshop kl. 16-17.30 Temaplan eiendom. 

Tema: 

• Avløpsløsning for Asker, Lier og Drammen 
 

• Vannmålerprosjektet 
 

Sakskart  

Saker til behandling 

1/23 22/22456-1 Godkjennelse av protokoll fra møte i utvalg 
samfunnstjenester, 01.12.2022 

2/23 22/23853-1 Klimastrategi for Drammen 2030 - høring 

3/23 21/03135-3 Forprosjekt og intensjonsavtale med Viken om planlegging 
og bygging av idrettshaller - Røyken og Nesbru 

4/23 22/19256-1 Ferdsel på islagte vann i Asker 

5/23 23/00136-1 Egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene i Asker 
kommune 

0 Asker
kommune

Møteinnkalling

Utvalg
Utvalg for samfunnstjenester

Dato Sted
19.01.2023 kl. 18:00 Asker rådhus

Merknad

Eventuelt forfall må meldes på e-post:

Politisk.sekretariat@asker.kommune.no

I forkant av møte vil det være Workshop kl. 16-17.30 Temaplan eiendom.

Tema:

• Avløpsløsning for Asker, Lier og Drammen

• Vannmålerprosjektet

Sakskart

Saker til behandling

1/23 22/22456-1 Godkjennelse av protokoll fra møte i utvalg
samfunnstjenester, 01.12.2022

2/23 22/23853-1 Klimastrategi for Drammen 2030 - høring

3/23 21/03135-3 Forprosjekt og intensjonsavtale med Viken om planlegging
og bygging av idrettshaller - Røyken og Nesbru

4/23 22/19256-1 Ferdsel på islagte vann i Asker

5/23 23/00136-1 Egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene i Asker
kommune
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6/23 22/21560-2 Dialogmøter 2023 - Hovedutvalg for Samfunnstjenester 

Referatsaker 

 

 

Asker, 09.01.2023 
Elisabeth Holter-Schøyen 
Leder i utvalg 

6/23 22/21560-2 Dialogmøter 2023 - Hovedutvalg for Samfunnstjenester

Referatsaker

Asker, 09.01.2023
Elisabeth Holter-Schøyen
Leder i utvalg
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Møteprotokoll 
 

Utvalg for samfunnstjenester 

Dato Tid Sted 
19.01.2023 18:00 – 21:37 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Elisabeth Holter-Schøyen, V 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder i utvalg Elisabeth Holter-Schøyen 
(V) 

 

Varamedlem Kjersti T. Omejer (H) Heidi Sorknes (H) 
Utvalgsmedlem Stig Wettre-Johnsen (H)  
Utvalgsmedlem Trond Jerve (H)  
Utvalgsmedlem Inger Johanne Aaby (Sp)  
Utvalgsmedlem Roar Arne Skryseth (H)  
Utvalgsmedlem Kåre Johnny Møllerhagen 

(H) 
 

Utvalgsmedlem Kirsti Kierulf (H)  
Utvalgsmedlem Trude Nygård Evensen (A)  
Utvalgsmedlem Svein Hillestad (Asker A)  
Utvalgsmedlem Emelie Spjuth-Haldorsen 

(MDG) 
 

Utvalgsmedlem Jon Gustav Kirkerud (MDG)  
Utvalgsmedlem Espen Hansen Aspås (FrP)  
   
 

Forfall: 1   

Nestleder Heidi Sorknes (H)   

Møtet ble satt med 13 medlemmer til stede. 

Det var ingen merknader til innkallingen eller habilitet. 

0 Asker
kommune

Møteprotokoll

Utvalg for samfunnstjenester

Dato
19.01.2023

Tid
18:00 - 21:37

Sted
Asker rådhus

Møtet ble ledet av Elisabeth Holter-Schøyen, V

Til stede:

Funksjon

Leder i utvalg

Varamedlem
Utvalgsmedlem
Utvalgsmedlem
Utvalgsmedlem
Utvalgsmedlem
Utvalgsmedlem

Utvalgsmedlem
Utvalgsmedlem
Utvalgsmedlem
Utvalgsmedlem

Utvalgsmedlem
Utvalgsmedlem

Forfall:

Nestleder

Navn

Elisabeth Holter-Schøyen
(V)
Kjersti T. Omejer (H)
Stig Wettre-Johnsen (H)
Trond Jerve (H)
Inger Johanne Aaby (Sp)
Roar Arne Skryseth (H)
Kåre Johnny Møllerhagen
(H)
Kirsti Kierulf (H)
Trude Nygård Evensen (A)
Svein Hillestad (Asker A)
Emelie Spjuth-Haldorsen
(MDG)
Jon Gustav Kirkerud (MDG)
Espen Hansen Aspås (FrP)

Møtte for

Heidi Sorknes (H)

1

Heidi Sorknes (H)

Møtet ble satt med 13 medlemmer til stede.

Det var ingen merknader til innkallingen eller habilitet.
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Fra administrasjonen møtte: 

Direktør Ragnar Sand Fuglum  

Protokollfører Ellen Gangnæs 

 

Saksliste Side 

Saker til behandling 

1/23 22/22456-1 Godkjennelse av protokoll fra møte i utvalg 
samfunnstjenester, 01.12.2022 

2 

2/23 22/23853-1 Klimastrategi for Drammen 2030 - høring 3 

3/23 21/03135-3 Forprosjekt og intensjonsavtale med Viken om 
planlegging og bygging av idrettshaller - Røyken og 
Nesbru 

5 

4/23 22/19256-1 Ferdsel på islagte vann i Asker 6 

5/23 23/00136-1 Egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene i Asker 
kommune 

7 

6/23 22/21560-2 Dialogmøter 2023 - Hovedutvalg for Samfunnstjenester 9 

Referatsaker 

    

 

 

Saker til behandling 

1/23 Godkjennelse av protokoll fra møte i utvalg samfunnstjenester, 01.12.2022 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 1/23 
 

Fra administrasjonen møtte:

Direktør

Protokollfører

Ragnar Sand Fuglum

Ellen Gangnæs

Saksliste Side

Saker til behandling

1/23 22/22456-1 Godkjennelse av protokoll fra møte i utvalg 2
samfunnstjenester, 01.12.2022

2/23 22/23853-1 Klimastrategi for Drammen 2030 - høring 3

3/23 21/03135-3 Forprosjekt og intensjonsavtale med Viken om 5
planlegging og bygging av idrettshaller - Røyken og
Nesbru

4/23 22/19256-1 Ferdsel på islagte vann i Asker 6

5/23 23/00136-1 Egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene i Asker 7
kommune

6/23 22/21560-2 Dialogmøter 2023 - Hovedutvalg for Samfunnstjenester 9

Referatsaker

Saker til behandling

1/23 Godkjennelse av protokoll fra møte i utvalg samfunnstjenester, 01.12.2022

Behandlet av
1 Utvalg for samfunnstjenester

Møtedato
19.01.2023

Saksnr.
1/23
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Leders forslag til vedtak:  

 

1. Protokollen fra møte i Utvalg for samfunnstjenester 01.12.2022 godkjennes slik 
den foreligger. 

 

 

Behandling 

Trude Nygård Evensen, A påpekte at omforente forslag til punkt 1 i forslaget til sak 
60/22 fremmet av Elisabeth Holter-Schøyen og Emelie Spjut var partiene H, SP, V, A 
og MDG med. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt med denne endringen.  

 

Vedtak  

1. Protokollen fra møte i Utvalg for samfunnstjenester 01.12.2022 godkjennes slik 
den foreligger, med denne endringen til sak 60/22. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

2/23 Klimastrategi for Drammen 2030 - høring 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 2/23 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

1. Det avgis et høringssvar basert på saksframlegget og behandlingen av saken 

Behandling 

Saksbehandler Bjørn Erik Nordby besvarte spørsmål. 

Leders forslag til vedtak:

1. Protokollen fra møte i Utvalg for samfunnstjenester 01.12.2022 godkjennes slik
den foreligger.

Behandling

Trude Nygård Evensen, A påpekte at omforente forslag til punkt 1 i forslaget til sak
60/22 fremmet av Elisabeth Holter-Schøyen og Emelie Spjut var partiene H, SP, V, A
og MDG med.

Innstillingen ble enstemmig vedtatt med denne endringen.

Vedtak

1. Protokollen fra møte i Utvalg for samfunnstjenester 01.12.2022 godkjennes slik
den foreligger, med denne endringen til sak 60/22.

[Lagre vedtak]

2/23 Klimastrategi for Drammen 2030 - høring

Behandlet av
1 Utvalg for samfunnstjenester

Møtedato
19.01.2023

Saksnr.
2/23

Kommunedirektørens forslag til vedtak:

1. Det avgis et høringssvar basert på saksframlegget og behandlingen av saken

Behandling

Saksbehandler Bjørn Erik Nordby besvarte spørsmål.

3/11



 

  4/11 

Høringsinnspill fremmet av Trond Jerve, H på vegne av H, V og SP: 

Innspill til Asker Kommunes arbeid med høringsinnspill.  

• Generelt veldig positivt at Drammen kommune fokuserer på tiltak utover egen 
virksomhet (første strategi) for nå å redusere samlede klimagassutslipp med 
spesifiserte 55 % innen 2030 

• Kommunen oppfordres til å konkretisere tiltak for  
o Etablering av utslippsfri bilpark 
o Økt anvendelse av elektrisitet, biogass og hydrogen til varebiler, 

busser, ferger, taxi og båter 
• Spesifisere samarbeidsformer og samarbeidstiltak med lokale, regionale og 

nasjonale aktører på prosjektnivå med tallfestede klimamålsetninger 
• Analysere og kartlegge 

o mulighet for langsiktig reduksjon av klimagassutslipp fra skipstransport 
til/fra Drammen havn 

o mulighet for reduksjon av utslipp fra de ca. 1100 daglige 
tungtransporter til Holmen 

• Konkretisere tiltak innen bygg- og anleggsvirksomhet med 
o Anbudsprosesser som legger økt vekt på miljø 
o Gjenbruk av bygg  
o Materialgjenvinning 
o Krav om at alle byggeplasser blir utslippsfrie 
o Økt bruk av utslippsfrie produkter (f.eks. kan det nå kjøpes utslippsfri 

asfalt) 
• Kartlegge tiltak for reduserte utslipp som også har effekt på Askers egne 

direkte utslipp 
o Tungtransport av tømmer til utskipningshavnen i Tofte (betydelig andel 

av de ca. 3,5 mill. m3 tømmer som eksporteres) 
o Lastebiltransport av 120.000 biler som videre-distribueres fra Drammen 

bilhavn gjennom Asker 
• Sikre at massetransport på E18 gjennom Asker til Drammen havn og andre 

områder i regionen bli utslippsfri (ref. Gunnar Knutsen og deres biogass 
lastebiler for Oslo Vann og Avløp Holsfjorden prosjekt) 

• Sikre at planlagt renseanlegg i Nordbykollen (hvor Asker blir medeier) 
planlegges, bygges og driftes med minimale klimagassutslipp.  

• Bidra til at nytt regionsykehus minimaliserer klimagassutslipp 
 

Forslaget til høringsinnspill fra Trond Jerve, H på vegne av H, V og SP ble 
enstemmig vedtatt. 

Kommunedirektørens forslag i 1 punkt ble enstemmig vedtatt. 

 

Høringsinnspill fremmet av Trond Jerve, H på vegne av H, V og SP:

Innspill til Asker Kommunes arbeid med høringsinnspill.

• Generelt veldig positivt at Drammen kommune fokuserer på tiltak utover egen
virksomhet (første strategi) for nå å redusere samlede klimagassutslipp med
spesifiserte 55 % innen 2030

• Kommunen oppfordres til å konkretisere tiltak for
o Etablering av utslippsfri bilpark
o Økt anvendelse av elektrisitet, biogass og hydrogen til varebiler,

busser, ferger, taxi og båter
• Spesifisere samarbeidsformer og samarbeidstiltak med lokale, regionale og

nasjonale aktører på prosjektnivå med tallfestede klimamålsetninger
• Analysere og kartlegge

o mulighet for langsiktig reduksjon av klimagassutslipp fra skipstransport
til/fra Drammen havn

o mulighet for reduksjon av utslipp fra de ca. 1100 daglige
tungtransporter til Holmen

• Konkretisere tiltak innen bygg- og anleggsvirksomhet med
o Anbudsprosesser som legger økt vekt på miljø
o Gjenbruk av bygg
o Materialgjenvinning
o Krav om at alle byggeplasser blir utslippsfrie
o Økt bruk av utslippsfrie produkter (f.eks. kan det nå kjøpes utslippsfri

asfalt)
• Kartlegge tiltak for reduserte utslipp som også har effekt på Askers egne

direkte utslipp
o Tungtransport av tømmer til utskipningshavnen i Tofte (betydelig andel

av de ca. 3,5 mill. m3 tømmer som eksporteres)
o Lastebiltransport av 120.000 biler som videre-distribueres fra Drammen

bilhavn gjennom Asker
• Sikre at massetransport på E18 gjennom Asker til Drammen havn og andre

områder i regionen bli utslippsfri (ref. Gunnar Knutsen og deres biogass
lastebiler for Oslo Vann og Avløp Holsfjorden prosjekt)

• Sikre at planlagt renseanlegg i Nordbykollen (hvor Asker blir medeier)
planlegges, bygges og driftes med minimale klimagassutslipp.

• Bidra til at nytt regionsykehus minimaliserer klimagassutslipp

Forslaget til høringsinnspill fra Trond Jerve, H på vegne av H, V og SP ble
enstemmig vedtatt.

Kommunedirektørens forslag i 1 punkt ble enstemmig vedtatt.
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Vedtak  

1. Det avgis et høringssvar basert på saksframlegget og behandlingen av saken 

[Lagre vedtak]  

 

 

3/23 Forprosjekt og intensjonsavtale med Viken om planlegging og bygging av 
idrettshaller - Røyken og Nesbru 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 19.01.2023 3/23 
2 Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 3/23 
3 Formannskapet 24.01.2023  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Forprosjektet tas til orientering 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å forhandle og inngå kontrakt med 
entreprenør innenfor budsjettramme på 138,4 mill. kroner pr. hall. 

3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å signere avtaler med Viken fylkeskommune 
om å bygge og drifte ny idrettshall i Røyken og på Nesbru 

 

 

Behandling 

Direktør Ragnar Sand Fuglum presenterte saken og besvarte spørsmål. 

Oversendelsesforslag fremmet av Trude Nygård Evensen, A: 

3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å signere avtaler med Viken fylkeskommune 
om å bygge og drifte ny idrettshall i Røyken og på Nesbru, men med følgende 
endring i avtaleforslaget:  

Vedtak

1. Det avgis et høringssvar basert på saksframlegget og behandlingen av saken

[Lagre vedtak]

3/23 Forprosjekt og intensjonsavtale med Viken om planlegging og bygging av
idrettshaller - Røyken og Nesbru

Behandlet av
1 Utvalg for medborgerskap
2 Utvalg for samfunnstjenester
3 Formannskapet

Møtedato
19.01.2023
19.01.2023
24.01.2023

Saksnr.
3/23
3/23

Kommunedirektørens forslag til vedtak:

1. Forprosjektet tas til orientering

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å forhandle og inngå kontrakt med
entreprenør innenfor budsjettramme på 138,4 mill. kroner pr. hall.

3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å signere avtaler med Viken fylkeskommune
om å bygge og drifte ny idrettshall i Røyken og på Nesbru

Behandling

Direktør Ragnar Sand Fuglum presenterte saken og besvarte spørsmål.

Oversendelsesforslag fremmet av Trude Nygård Evensen, A:

3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å signere avtaler med Viken fylkeskommune
om å bygge og drifte ny idrettshall i Røyken og på Nesbru, men med følgende
endring i avtaleforslaget:
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Pkt. 4 om bruksrett, første setning, endres til: Viken fylkeskommune har rett og plikt 
til å være leietaker av idrettshallen for en periode på 40 år fra det foreligger 
brukstillatelse på idrettshallen. Hallen leies primært ut til idrettsformål, men kan også 
nyttes til sosiale arrangementer som åpnes for alle elever på et trinn/en linje eller 
lignende. 

Tilleggsforslag, punkt 4: For hver av idrettshallene vurderes også jordvarme som 
mulig energikilde 

Oversendelsesforslaget fremmet av Trude Nygård Evensen blir oversendt uten 
realitetsbehandling. 

Kommunedirektørens forslag i 3 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Forprosjektet tas til orientering 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å forhandle og inngå kontrakt med 
entreprenør innenfor budsjettramme på 138,4 mill. kroner pr. hall. 

3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å signere avtaler med Viken fylkeskommune 
om å bygge og drifte ny idrettshall i Røyken og på Nesbru 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

4/23 Ferdsel på islagte vann i Asker 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 4/23 
2 Formannskapet 24.01.2023  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Kommunedirektørens redegjørelse om ferdsel på islagte vann og sjøis tas til 
orientering. 

Pkt. 4 om bruksrett, første setning, endres til: Viken fylkeskommune har rett og plikt
til å være leietaker av idrettshallen for en periode på 40 år fra det foreligger
brukstillatelse på idrettshallen. Hallen leies primært ut til idrettsformål, men kan også
nyttes til sosiale arrangementer som åpnes for alle elever på et trinn/en linje eller
lignende.

Tilleggsforslag, punkt 4: For hver av idrettshallene vurderes også jordvarme som
mulig energikilde

Oversendelsesforslaget fremmet av Trude Nygård Evensen blir oversendt uten
realitetsbehandling.

Kommunedirektørens forslag i 3 punkter ble enstemmig vedtatt.

Vedtak

1. Forprosjektet tas til orientering

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å forhandle og inngå kontrakt med
entreprenør innenfor budsjettramme på 138,4 mill. kroner pr. hall.

3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å signere avtaler med Viken fylkeskommune
om å bygge og drifte ny idrettshall i Røyken og på Nesbru

[Lagre vedtak]

4/23 Ferdsel på islagte vann i Asker

Behandlet av
1 Utvalg for samfunnstjenester
2 Formannskapet

Møtedato
19.01.2023
24.01.2023

Saksnr.
4/23

Kommunedirektørens forslag til vedtak:

1. Kommunedirektørens redegjørelse om ferdsel på islagte vann og sjøis tas til
orientering.
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2. I stedet for å etablere isoppsyn i kommunal regi, legger kommunen til rette for å 
at publikum kan finne oppdatert informasjon om iskvalitet og sikker isferdsel på 
kommunens nettside. 

 

 

Behandling 

Saksbehandler Per Steine besvarte spørsmål. 

Kommunedirektørens forslag i 2 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Kommunedirektørens redegjørelse om ferdsel på islagte vann og sjøis tas til 
orientering. 

2. I stedet for å etablere isoppsyn i kommunal regi, legger kommunen til rette for å 
at publikum kan finne oppdatert informasjon om iskvalitet og sikker isferdsel på 
kommunens nettside. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

5/23 Egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene i Asker kommune 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 5/23 
2 Formannskapet 24.01.2023  
3 Kommunestyret 31.01.2023  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Brukerbetaling ved gjenvinningsstasjonene baseres på mengde; inntil videre 
etter vekt på Yggeset, og volum på Follestad. 

2. I stedet for å etablere isoppsyn i kommunal regi, legger kommunen til rette for å
at publikum kan finne oppdatert informasjon om iskvalitet og sikker isferdsel på
kommunens nettside.

Behandling

Saksbehandler Per Steine besvarte spørsmål.

Kommunedirektørens forslag i 2 punkter ble enstemmig vedtatt.

Vedtak

1. Kommunedirektørens redegjørelse om ferdsel på islagte vann og sjøis tas til
orientering.

2. I stedet for å etablere isoppsyn i kommunal regi, legger kommunen til rette for å
at publikum kan finne oppdatert informasjon om iskvalitet og sikker isferdsel på
kommunens nettside.

[Lagre vedtak]

5/23 Egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene i Asker kommune

Behandlet av
1 Utvalg for samfunnstjenester
2 Formannskapet
3 Kommunestyret

Møtedato
19.01.2023
24.01.2023
31.01.2023

Saksnr.
5/23

Kommunedirektørens forslag til vedtak:

1. Brukerbetaling ved gjenvinningsstasjonene baseres på mengde; inntil videre
etter vekt på Yggeset, og volum på Follestad.
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2. Gebyrer for husholdningsavfall 2023 vedtas i henhold til tabell i vedlegg 1. 

3. Gebyrordninger i tråd med nasjonale føringer («Pay-as-you-throw») på 
gjenvinningsstasjonene utredes videre. 

 

 

Behandling 

Saksbehandler Karl R. Persson og Gjert Anders Glesne besvarte spørsmål. 

Innsendte spørsmål fra Elisabeth Holter-Schøyen, V og Espen Hansen Aspås, FrP  
til saken ble besvart under behandlingen av saken. 

Forslag fremmet fra V, H og Sp ved Elisabeth Holter-Schøyen, V:  

Nytt vedtakspunkt 1: 

Det innføres ekspedisjonsgebyr/egenandel på Follestad. 
Engangsgebyr/ekspedisjonsgebyr settes til kr 65 begge steder. 

Det innføres ikke gebyr for avfall basert på vekt på Yggeset og volum på Follestad. 
Kommunedirektøren kommer tilbake med sak om gebyrer på gjenvinningsstasjonene 
etter likhetsprinsippet basert på vekt, når løsning er klart for dette. 

Korrigert vedtakspunkt 2: 

Øvrige gebyrer for husholdningsavfall vedtas i henhold til tabell 1. 

Vedtakspunkt 3 som kommunedirektørens. 

Forslag fremmet fra AP, MDG og FrP ved Trude Nygård Evensen, AP 

1. Innbyggere i Asker skal ikke betale egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene 
i Asker kommune.  

2. Planlagt adgangskontroll iverksettes så raskt som mulig. 

3. Reduksjon i pris ved hjemmekompostering skal også prisjusteres. 

Forslag fremmet fra V, H og Sp ved Elisabeth Holter-Schøyen, V satt opp mot 
forslaget fremmet fra AP, MDG og FrP ved Trude Nygård Evensen, AP. 

2. Gebyrer for husholdningsavfall 2023 vedtas i henhold til tabell i vedlegg 1.

3. Gebyrordninger i tråd med nasjonale føringer («Pay-as-you-throw») på
gjenvinningsstasjonene utredes videre.

Behandling

Saksbehandler Karl R. Persson og Gjert Anders Glesne besvarte spørsmål.

Innsendte spørsmål fra Elisabeth Holter-Schøyen, V og Espen Hansen Aspås, FrP
til saken ble besvart under behandlingen av saken.

Forslag fremmet fra V, H og Sp ved Elisabeth Holter-Schøyen, V:

Nytt vedtakspunkt 1:

Det innføres ekspedisjonsgebyr/egenandel på Follestad.
Engangsgebyr/ekspedisjonsgebyr settes til kr 65 begge steder.

Det innføres ikke gebyr for avfall basert på vekt på Yggeset og volum på Follestad.
Kommunedirektøren kommer tilbake med sak om gebyrer på gjenvinningsstasjonene
etter likhetsprinsippet basert på vekt, når løsning er klart for dette.

Korrigert vedtakspunkt 2:

Øvrige gebyrer for husholdningsavfall vedtas i henhold til tabell 1.

Vedtakspunkt 3 som kommunedirektørens.

Forslag fremmet fra AP, MDG og FrP ved Trude Nygård Evensen, AP

1. Innbyggere i Asker skal ikke betale egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene
i Asker kommune.

2. Planlagt adgangskontroll iverksettes så raskt som mulig.

3. Reduksjon i pris ved hjemmekompostering skal også prisjusteres.

Forslag fremmet fra V, H og Sp ved Elisabeth Holter-Schøyen, V satt opp mot
forslaget fremmet fra AP, MDG og FrP ved Trude Nygård Evensen, AP.
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Forslaget fremmet av V, H, og SP ved Elisabeth Holter-Schøyen, V ble vedtatt mot 5 
stemmer, Trude Nygård Evensen, A, Svein Hillestad, A, Emelie Spjut, MDG, Jon 
Gustav Kirkerud, MDG og Espen Hansen Aspås, FrP. 

 

Vedtak  

1. Det innføres ekspedisjonsgebyr/egenandel på Follestad. 
Engangsgebyr/ekspedisjonsgebyr settes til kr 65 begge steder. 

Det innføres ikke gebyr for avfall basert på vekt på Yggeset og volum på 
Follestad. Kommunedirektøren kommer tilbake med sak om gebyrer på 
gjenvinningsstasjonene etter likhetsprinsippet basert på vekt, når løsning er 
klart for dette. 

2. Øvrige gebyrer for husholdningsavfall vedtas i henhold til tabell 1. 

3. Gebyrordninger i tråd med nasjonale føringer («Pay-as-you-throw») på 
gjenvinningsstasjonene utredes videre. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

6/23 Dialogmøter 2023 - Hovedutvalg for Samfunnstjenester 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

1. Dialogmøter gjennomføres i løpet av mars 2023, og følger agenda og plan for 
gjennomføring som skissert i denne saken.  

2. Følgende temaer kan eventuelt settes på agendaen for hovedutvalgets 
dialogmøter i 2023: • Landbruk, klima og miljø • Kommunaltekniske tjenester  

3. Dialogmøtene oppsummeres i hovedutvalgsmøtet i april, som grunnlag for 
behandling av sak om hovedutvalgets innspill og prioriteringer til 
kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2024- 2027 

 

 

Forslaget fremmet av V, H, og SP ved Elisabeth Holter-Schøyen, V ble vedtatt mot 5
stemmer, Trude Nygård Evensen, A, Svein Hillestad, A, Emelie Spjut, MDG, Jon
Gustav Kirkerud, MDG og Espen Hansen Aspås, FrP.

Vedtak

1. Det innføres ekspedisjonsgebyr/egenandel på Follestad.
Engangsgebyr/ekspedisjonsgebyr settes til kr 65 begge steder.

Det innføres ikke gebyr for avfall basert på vekt på Yggeset og volum på
Follestad. Kommunedirektøren kommer tilbake med sak om gebyrer på
gjenvinningsstasjonene etter likhetsprinsippet basert på vekt, når løsning er
klart for dette.

2. Øvrige gebyrer for husholdningsavfall vedtas i henhold til tabell 1.

3. Gebyrordninger i tråd med nasjonale føringer («Pay-as-you-throw») på
gjenvinningsstasjonene utredes videre.

[Lagre vedtak]

6/23 Dialogmøter 2023 - Hovedutvalg for Samfunnstjenester

Kommunedirektørens forslag til vedtak:

1. Dialogmøter gjennomføres i løpet av mars 2023, og følger agenda og plan for
gjennomføring som skissert i denne saken.

2. Følgende temaer kan eventuelt settes på agendaen for hovedutvalgets
dialogmøter i 2023: • Landbruk, klima og miljø • Kommunaltekniske tjenester

3. Dialogmøtene oppsummeres i hovedutvalgsmøtet i april, som grunnlag for
behandling av sak om hovedutvalgets innspill og prioriteringer til
kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2024- 2027
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Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 6/23 
 

Behandling 

Saksbehandler Alf Harald Holmboe besvarte spørsmål. 

Trude Nygård Evensen, AP fremmet følgende alternative forslag til 
kommunedirektørens forslag i punkt 2:  

Følgende temaer settes på agendaen for hovedutvalgets dialogmøter i 2023: 
Landbruk, klima og miljø • Kommunaltekniske tjenester  

Trude Nygård Evensen, AP forslag ble enstemmig vedtatt. 

Kommunedirektørens forslag i punkt 1 og 3 ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Dialogmøter gjennomføres i løpet av mars 2023, og følger agenda og plan for 
 gjennomføring som skissert i denne saken.  

2. Følgende temaer settes på agendaen for hovedutvalgets dialogmøter i 2023: 
 Landbruk, klima og miljø • Kommunaltekniske tjenester  

3. Dialogmøtene oppsummeres i hovedutvalgsmøtet i april, som grunnlag for 
 behandling av sak om hovedutvalgets innspill og prioriteringer til 
 kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2024- 
 2027 

 

[Lagre vedtak]  

 

Referatsaker 

• Presentasjon «Avløpsløsning for Asker, Lier og Drammen ved Per Øystein 
Funderud 

• Presentasjon Vannmålerprosjektet ved Marie Johansen Bakke 

Behandlet av
1 Utvalg for samfunnstjenester

Møtedato
19.01.2023

Saksnr.
6/23

Behandling

Saksbehandler Alf Harald Holmboe besvarte spørsmål.

Trude Nygård Evensen, AP fremmet følgende alternative forslag til
kommunedirektørens forslag i punkt 2:

Følgende temaer settes på agendaen for hovedutvalgets dialogmøter i 2023:
Landbruk, klima og miljø • Kommunaltekniske tjenester

Trude Nygård Evensen, AP forslag ble enstemmig vedtatt.

Kommunedirektørens forslag i punkt 1 og 3 ble enstemmig vedtatt.

Vedtak

1. Dialogmøter gjennomføres i løpet av mars 2023, og følger agenda og plan for
gjennomføring som skissert i denne saken.

2. Følgende temaer settes på agendaen for hovedutvalgets dialogmøter i 2023:
Landbruk, klima og miljø • Kommunaltekniske tjenester

3. Dialogmøtene oppsummeres i hovedutvalgsmøtet i april, som grunnlag for
behandling av sak om hovedutvalgets innspill og prioriteringer til
kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2024-
2027

[Lagre vedtak]

Referatsaker

• Presentasjon «Avløpsløsning for Asker, Lier og Drammen ved Per Øystein
Funderud

• Presentasjon Vannmålerprosjektet ved Marie Johansen Bakke
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Spørsmål fra Trude Nygård Evensen: 

• Parkeringsstrategi, herav Holmsbu; Parkeringsstrategi for Asker kommune 
• Kyststitraseen ved Grundvik, Nærsnes 
• Godkjenning av hogst 
• Adgang til å benytte idrettshaller til sosiale skolearrangementer 

Besvart av direktør Ragnar Sand Fuglum 

Spørsmål om MyGame og Asker kommune sin praksis fra Trude Nygård Evensen, 
A: 

• Hva er status på saken i Asker kommune?  
• Ble installeringen politisk behandlet?  
• Er det andre haller i Asker kommune dette gjelder?  
• Er alle som har blitt filmet informert om denne praksisen? Hvilke muligheter 

finnes for å reservere seg?  
• Er dette i tråd med gjeldene GDPR-regelverk? 

Besvart av direktør Ragnar Sand Fuglum med notat fra kommunedirektøren 

Spørsmål fra Roar Skryseth, H: 

• Hva er status for arbeidet ned fornying av denne vannledningen 
(vannledningsnettet i Gjerdal) 

• Planer for en avløpsledning. Hva er status på dette arbeidet? 
Besvart til saken av Per Øystein Funderud 

Spørsmål fra Inger Johanne Aaby, SP: 

• Naturis-baner ikke ble brøytet/vannet ila juleferien. Har banene blitt 
vedlikeholdt ihht. planen behandlet i juni? 

• Flere kommunale leiligheter har stått tomme i perioder i løpet av 2022 pga. 
manglende penger til nødvendig reparasjon og vedlikehold. Hvor stort er 
omfanget på dette? 

• Har alle skoler i Asker mulighet til å kildesortere søppel? 
Besvart av direktør Ragnar Sand Fuglum 
 

Spørsmål fra Trude Nygård Evensen:

• Parkeringsstrategi, herav Holmsbu; Parkeringsstrategi for Asker kommune
• Kyststitraseen ved Grundvik, Nærsnes
• Godkjenning av hogst
• Adgang til å benytte idrettshaller til sosiale skolearrangementer

Besvart av direktør Ragnar Sand Fuglum

Spørsmål om MyGame og Asker kommune sin praksis fra Trude Nygård Evensen,
A:

• Hva er status på saken i Asker kommune?
• Ble installeringen politisk behandlet?
• Er det andre haller i Asker kommune dette gjelder?
• Er alle som har blitt filmet informert om denne praksisen? Hvilke muligheter

finnes for å reservere seg?
• Er dette i tråd med gjeldene GDPR-regelverk?

Besvart av direktør Ragnar Sand Fuglum med notat fra kommunedirektøren

Spørsmål fra Roar Skryseth, H:

• Hva er status for arbeidet ned fornying av denne vannledningen
(vannledningsnettet i Gjerdal)

• Planer for en avløpsledning. Hva er status på dette arbeidet?
Besvart til saken av Per Øystein Funderud

Spørsmål fra Inger Johanne Aaby, SP:

• Naturis-baner ikke ble brøytet/vannet ila juleferien. Har banene blitt
vedlikeholdt ihht. planen behandlet i juni?

• Flere kommunale leiligheter har stått tomme i perioder i løpet av 2022 pga.
manglende penger til nødvendig reparasjon og vedlikehold. Hvor stort er
omfanget på dette?

• Har alle skoler i Asker mulighet til å kildesortere søppel?
Besvart av direktør Ragnar Sand Fuglum
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/22456-1 Ellen Gangnæs 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 
 

Godkjennelse av protokoll fra møte i utvalg samfunnstjenester, 
01.12.2022 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokollen fra møte i Utvalg for samfunnstjenester 01.12.2022 godkjennes slik 
den foreligger. 

 

 

 

 

 

Elisabeth Holter-Schøyen 

Leder i utvalg samfunnstjenester 

 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/22456 Ellen Gangnæs 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 1/23 
  

Godkjennelse av protokoll fra møte i utvalg samfunnstjenester, 
01.12.2022 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 19.01.2023 sak 1/23 

Behandling 

Trude Nygård Evensen, A påpekte at omforente forslag til punkt 1 i forslaget til sak 
60/22 fremmet av Elisabeth Holter-Schøyen og Emelie Spjut var partiene H, SP, V, A 
og MDG med. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt med denne endringen.  

 

Vedtak  

1. Protokollen fra møte i Utvalg for samfunnstjenester 01.12.2022 godkjennes slik 
den foreligger, med denne endringen til sak 60/22. 

 

 

 

0 Asker
kommune

Saksprotokoll

Arivsak
22/22456

Saksbehandler
Ellen Gangnæs

Behandlet av
1 Utvalg for samfunnstjenester

Møtedato
19.01.2023

Saksnr.
1/23

Godkjennelse av protokoll fra møte i utvalg samfunnstjenester,
01.12.2022

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 19.01.2023 sak 1/23

Behandling

Trude Nygård Evensen, A påpekte at omforente forslag til punkt 1 i forslaget til sak
60/22 fremmet av Elisabeth Holter-Schøyen og Emelie Spjut var partiene H, SP, V, A
og MDG med.

Innstillingen ble enstemmig vedtatt med denne endringen.

Vedtak

1. Protokollen fra møte i Utvalg for samfunnstjenester 01.12.2022 godkjennes slik
den foreligger, med denne endringen til sak 60/22.

1/1
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/23853-1 Bjørn Erik Nordby 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 
 

Klimastrategi for Drammen 2030 - høring 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Det avgis et høringssvar basert på saksframlegget og behandlingen av saken. 

 

1. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Drammen kommune la 5.12.2022 ut forslag til klimastrategi for Drammen 2030 på 
offentlig høring med frist for å komme med innspill 31.1.2023. Strategien har 
undertittelen Strategi for utslippsreduksjon og sirkulær økonomi.  

I forslaget oppgis det at Klimastrategi for Drammen 2030, sammenlignet med deres 
første klimastrategi, går tettere på det som Drammen kommune kan tilrettelegge for, 
og samarbeide med andre om for å oppnå resultater i drammenssamfunnet. I deres 
første strategi (vedtatt i kommunestyret 13.12.21) var det fokus på hvordan 
kommunen skal redusere klimagassutslippene fra egen virksomhet. 

I strategien vises det til kommuneplanens hovedmål om at: 

• Drammen skal bli Norges grønneste kommune - et sirkulært og klimarobust 
lavutslippssamfunn der det er naturlig å velge miljøvennlig 

Ut fra dette hovedmålet er det i strategien foreslått to delmål:  

• Drammen skal redusere klimagassutslippene med 55 % innenfor kommunens 
grenser innen 2030 sammenlignet med nivået i 2009. (Det nasjonale 
klimamålet er minst 55 % sammenlignet med 1990) 

• Innen 2030 skal Drammen bli en foregangskommune på sirkulær økonomi 

   0 Asker
kommune

Saksframlegg

Arkivsak
22/23853-1

Saksbehandler
Bjørn Erik Nordby

Behandles av
Utvalg for samfunnstjenester

Møtedato
19.01.2023

Klimastrategi for Drammen 2030 - høring

Kommunedirektørens forslag til vedtak:

1. Det avgis et høringssvar basert på saksframlegget og behandlingen av saken.

1. Bakgrunn for saken/saksopplysninger
Drammen kommune la 5.12.2022 ut forslag til klimastrategi for Drammen 2030 på
offentlig høring med frist for å komme med innspill 31.1.2023. Strategien har
undertittelen Strategi for utslippsreduksjon og sirkulær økonomi.

I forslaget oppgis det at Klimastrategi for Drammen 2030, sammenlignet med deres
første klimastrategi, går tettere på det som Drammen kommune kan tilrettelegge for,
og samarbeide med andre om for å oppnå resultater i drammenssamfunnet. I deres
første strategi (vedtatt i kommunestyret 13.12.21) var det fokus på hvordan
kommunen skal redusere klimagassutslippene fra egen virksomhet.

I strategien vises det til kommuneplanens hovedmål om at:

• Drammen skal bli Norges grønneste kommune - et sirkulært og klimarobust
lavutslippssamfunn der det er naturlig å velge miljøvennlig

Ut fra dette hovedmålet er det i strategien foreslått to delmål:

• Drammen skal redusere klimagassutslippene med 55 % innenfor kommunens
grenser innen 2030 sammenlignet med nivået i 2009. (Det nasjonale
klimamålet er minst 55 % sammenlignet med 1990)

• Innen 2030 skal Drammen bli en foregangskommune på sirkulær økonomi
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Figuren under illustrerer hvordan de vil jobbe gjennom ulike delstrategier for å nå 
disse målene innen de fire satsingene mobilitet, bygg og arealbruk, ressursbruk og 
kommunen som forbilde. 

 

Vedlagt strategien er et kunnskapsgrunnlag der det bl.a. er det foretatt en vurdering 
av hvilke klimatiltak, med tilhørende tiltakseffekt, som må iverksettes i kommunen og 
i drammensamfunnet for å nå kommunes klimamål om å redusere de direkte 
klimagassutslippene. Med unntak av veiprising er disse tiltakene gjentatt i 
klimabudsjettet som inngår i rådmannens forslag til Handlings- og økonomiplan 
2023-2026 for Drammen kommune.  

For de direkte utslippene så pekes det i strategien på veitrafikk og utslippsfrie bygge- 
og anleggsplasser som sektorer der det er spesielt store muligheter for å oppnå 
utslippsreduksjoner. Redusert transportbehov er en strategi for å redusere utslippene 
fra veitrafikk. I tillegg er tilrettelegging for ladeinfrastruktur i klimabudsjettet et spesielt 
viktig tiltak. Innen bygg og anlegg skal det gjennomføres pilotprosjekter for 
utslippsfrie bygge- og anleggsplasser.  
 
Det pekes i strategien også på behovet for å sikre klimasmart arealbruk ut fra bl.a. 
behovet for å ivareta karbonrike arealer. Her nevnes konkret at kommunen skal 
utarbeide et arealregnskap og et system for å synliggjøre og vurdere 
klimakonsekvensene av reguleringsplaner og utbyggingsprosjekter.  

I strategien pekes på de indirekte klimagassutslipp knyttet til adferd og etterspørsel 
etter varer, slik som mat, forbruksvarer og bygningsmaterialer, produsert andre 
steder er mange ganger større enn de direkte utslippene. For å få ned disse 
utslippene er klimasmart ressursbruk og sirkulær økonomi viktige stikkord. Konkret 
nevnes at det må tas bedre vare på tingene våre, settes tydelige klimakrav til 
produkter og tjenester, bruke ting om igjen, reparere mer, og sørge for at ting holdes 
i et sirkulært kretsløp og ikke ender opp som avfall.  

Figuren under illustrerer hvordan de vil jobbe gjennom ulike delstrategier for å nå
disse målene innen de fire satsingene mobilitet, bygg og arealbruk, ressursbruk og
kommunen som forbilde.

Dr:ammensamfunnet:
tvi SP-iller;P.å lag for. nä klimamålene sammen

Mobilitet Bygg og
arealbruk R,essursbruk

Kommunen
som forbilde

Kommune, akademia, næringsliv, frivillighet og innbyggere

Vedlagt strategien er et kunnskapsgrunnlag der det bl.a. er det foretatt en vurdering
av hvilke klimatiltak, med tilhørende tiltakseffekt, som må iverksettes i kommunen og
i drammensamfunnet for å nå kommunes klimamål om å redusere de direkte
klimagassutslippene. Med unntak av veiprising er disse tiltakene gjentatt i
klimabudsjettet som inngår i rådmannens forslag til Handlings- og økonomiplan
2023-2026 for Drammen kommune.

For de direkte utslippene så pekes det i strategien på veitrafikk og utslippsfrie bygge-
og anleggsplasser som sektorer der det er spesielt store muligheter for å oppnå
utslippsreduksjoner. Redusert transportbehov er en strategi for å redusere utslippene
fra veitrafikk. I tillegg er tilrettelegging for ladeinfrastruktur i klimabudsjettet et spesielt
viktig tiltak. Innen bygg og anlegg skal det gjennomføres pilotprosjekter for
utslippsfrie bygge- og anleggsplasser.

Det pekes i strategien også på behovet for å sikre klimasmart arealbruk ut fra bl.a.
behovet for å ivareta karbonrike arealer. Her nevnes konkret at kommunen skal
utarbeide et arealregnskap og et system for å synliggjøre og vurdere
klimakonsekvensene av reguleringsplaner og utbyggingsprosjekter.

I strategien pekes på de indirekte klimagassutslipp knyttet til adferd og etterspørsel
etter varer, slik som mat, forbruksvarer og bygningsmaterialer, produsert andre
steder er mange ganger større enn de direkte utslippene. For å få ned disse
utslippene er klimasmart ressursbruk og sirkulær økonomi viktige stikkord. Konkret
nevnes at det må tas bedre vare på tingene våre, settes tydelige klimakrav til
produkter og tjenester, bruke ting om igjen, reparere mer, og sørge for at ting holdes
i et sirkulært kretsløp og ikke ender opp som avfall.
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Ut over det som er nevnt over er det i strategien flere forslag til strategier og 
virkemidler som bygger opp under de foreslåtte målene bl.a. knyttet til landbruk og 
kommunens egne anskaffelser.  

 

2. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Det er behov for å oppnå store reduksjonene i utslipp av klimagasser raskt og 
effektivt. Dette av hensyn til miljø, sosiale forhold og økonomi. I Norge har 
kommunene en viktig rolle. Ved gjennomføring av sin klimastrategi vil Drammen 
kommune gjøre sin del.  

 

3. Tidligere behandling 
Saken har ikke vært behandlet tidligere. 

 

4. Kommunedirektørens vurdering 
Drammens klimastrategi dekker viktige områder av klimaområdet. Strategien legger 
et godt grunnlag for samarbeid med Asker kommune både direkte og gjennom 
regionale nettverk. Dette gjelder spesielt knyttet til følgende tema: 
 

• reduserte utslipp fra veitrafikk 
• utslippsfrie bygg- og anleggsplasser 
• klimasmart arealbruk og arealregnskap 
• klimasmarte løsninger i landbruket 
• klimavennlige anskaffelser 
• sirkulærøkonomi 

 
Etter kommunedirektørens vurdering er det i strategien lite fokus på indikatorer for 
måling av hvordan man ligger an til å oppfylle strategier/ mål. I Asker jobbes det med 
dette og vi samarbeider gjerne med Drammen om dette.  
 
Kommunedirektøren foreslår at det lages et høringssvar basert på ovenstående. 

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/23853 Bjørn Erik Nordby 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 2/23 
  

Klimastrategi for Drammen 2030 - høring 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 19.01.2023 sak 2/23 

Behandling 

Saksbehandler Bjørn Erik Nordby besvarte spørsmål. 

Høringsinnspill fremmet av Trond Jerve, H på vegne av H, V og SP: 

Innspill til Asker Kommunes arbeid med høringsinnspill.  

• Generelt veldig positivt at Drammen kommune fokuserer på tiltak utover egen 
virksomhet (første strategi) for nå å redusere samlede klimagassutslipp med 
spesifiserte 55 % innen 2030 

• Kommunen oppfordres til å konkretisere tiltak for  
o Etablering av utslippsfri bilpark 
o Økt anvendelse av elektrisitet, biogass og hydrogen til varebiler, 

busser, ferger, taxi og båter 
• Spesifisere samarbeidsformer og samarbeidstiltak med lokale, regionale og 

nasjonale aktører på prosjektnivå med tallfestede klimamålsetninger 
• Analysere og kartlegge 

o mulighet for langsiktig reduksjon av klimagassutslipp fra skipstransport 
til/fra Drammen havn 

o mulighet for reduksjon av utslipp fra de ca. 1100 daglige 
tungtransporter til Holmen 

• Konkretisere tiltak innen bygg- og anleggsvirksomhet med 
o Anbudsprosesser som legger økt vekt på miljø 
o Gjenbruk av bygg  
o Materialgjenvinning 
o Krav om at alle byggeplasser blir utslippsfrie 
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o Økt bruk av utslippsfrie produkter (f.eks. kan det nå kjøpes utslippsfri 
asfalt) 

• Kartlegge tiltak for reduserte utslipp som også har effekt på Askers egne 
direkte utslipp 

o Tungtransport av tømmer til utskipningshavnen i Tofte (betydelig andel 
av de ca. 3,5 mill. m3 tømmer som eksporteres) 

o Lastebiltransport av 120.000 biler som videre-distribueres fra Drammen 
bilhavn gjennom Asker 

• Sikre at massetransport på E18 gjennom Asker til Drammen havn og andre 
områder i regionen bli utslippsfri (ref. Gunnar Knutsen og deres biogass 
lastebiler for Oslo Vann og Avløp Holsfjorden prosjekt) 

• Sikre at planlagt renseanlegg i Nordbykollen (hvor Asker blir medeier) 
planlegges, bygges og driftes med minimale klimagassutslipp.  

• Bidra til at nytt regionsykehus minimaliserer klimagassutslipp 
 

Forslaget til høringsinnspill fra Trond Jerve, H på vegne av H, V og SP ble 
enstemmig vedtatt. 

Kommunedirektørens forslag i 1 punkt ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Det avgis et høringssvar basert på saksframlegget og behandlingen av saken 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
21/03135-3 Mette Kringen 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 19.01.2023 
Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 
Formannskapet 24.01.2023 
 

Forprosjekt og intensjonsavtale med Viken om planlegging og 
bygging av idrettshaller - Røyken og Nesbru 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Forprosjektet tas til orientering 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å forhandle og inngå kontrakt med 
entreprenør innenfor budsjettramme på 138,4 mill. kroner pr. hall. 

3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å signere avtaler med Viken fylkeskommune 
om å bygge og drifte ny idrettshall i Røyken og på Nesbru 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Tidligere i år ble intensjonsavtale mellom Asker kommune og Viken fylkeskommune 
signert. En intensjon om samarbeid for å planlegge og bygge to nye idrettshaller ved 
henholdsvis Røyken og Nesbru videregående skoler. I den forbindelse fremmes nå 
ferdig forprosjekt av nye idrettshaller, som kan bygges i Røyken og på Nesbru. 
Forprosjektet danner grunnlag for tilbudskonkurranse og kontrahering av en 
entreprenør for utførelse av det videre arbeidet.  

I handlingsprogrammet for 2023-2026 er det avsatt 138,4 millioner kroner (2023 
kroner) pr. hall, basert på et tidligere P50 estimat. I denne saken er forprosjekt for to 
nye idrettshaller, med tilhørende usikkerhetsanalyse utarbeidet, med budsjett 
innenfor gitte rammer. 
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entreprenør for utførelse av det videre arbeidet.
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nye idrettshaller, med tilhørende usikkerhetsanalyse utarbeidet, med budsjett
innenfor gitte rammer.
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Fylkestinget i Viken vedtok en økonomisk ramme basert på et tidlig P85 estimat som 
forutsetning for bygging av idrettshall i Røyken og på Nesbru. Forprosjektets P85 
estimat er nå noe høyere enn tidligere estimat. Viken fylkeskommune har akseptert 
forprosjektets budsjett, og vi kan sende prosjektene ut på anbudskonkurranse. 

Forprosjektets investeringsbudsjett er vurdert i egen usikkerhetsanalyse utført av 
Holte Consulting AS 06.12.22. Usikkerhetsanalyse med P50 og P85 estimater er 
vedlagt. 

I saken har kommunedirektøren også utarbeidet avtaleforslag mellom Asker 
kommune og Viken fylkeskommune for bygging og drift av idrettshall i Røyken og på 
Nesbru.    

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
2.1 Politisk 

Kommunedirektøren viser til sak 46/22 i formannskapets møte 1.3.2022 hvor det ble 
vedtatt å utarbeide forprosjekt for ny idrettshall i Røyken og på Nesbru i samarbeid 
med Viken fylkeskommune. Tidlig skisseprosjekt for ny hall i Røyken, utført av 
Buskerud fylkeskommune, videreført av Viken, ligger til grunn for forprosjektet til de 
nye hallene. Samarbeidsprosess mellom kommunen og fylket for nylig oppført hall 
på Risenga, Leikvoll C, videreføres for disse to hallene. 

2.2 Regulering 

Spesielt for Røyken 
Asker kommune er grunneier. 
Eiendommen er omfattet av en eldre reguleringsplan fra 20.04.80, Furukollen, 
Røyken kommune. Det er tidligere gjennomført en forhåndskonferanse med 
byggesak, uten spesielle innsigelser. 
Spesielt for Nesbru  
Viken fylkeskommune er grunneier. Avtalen om realisering av ny idrettshall ved 
Nesbru videregående skole omfatter leie av tomt for 1 krone i 40 år (fra 
intensjonsavtalen). 
Tomta er omfattet av reguleringsplan med følgende reguleringsbestemmelser, 
detaljregulering for Nesbru videregående skole, GNR/BNR 32/239 godkjent 
16.09.2010. Området er regulert til undervisning. 
Fredede kulturminner i området er båndlagt.  
Ny bebyggelse i form av påbygg, tilbygg eller enkeltbygg skal utformes slik at 
materialbruk, farger og volumer framstår sammen med eksisterende bebyggelse og 
omgivelsene på en estetisk tiltalende måte. Alle tekniske installasjoner skal 

Fylkestinget i Viken vedtok en økonomisk ramme basert på et tidlig P85 estimat som
forutsetning for bygging av idrettshall i Røyken og på Nesbru. Forprosjektets P85
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Buskerud fylkeskommune, videreført av Viken, ligger til grunn for forprosjektet til de
nye hallene. Samarbeidsprosess mellom kommunen og fylket for nylig oppført hall
på Risenga, Leikvoll C, videreføres for disse to hallene.

2.2 Regulering

Spesielt for Røyken
Asker kommune er grunneier.
Eiendommen er omfattet av en eldre reguleringsplan fra 20.04.80, Furukollen,
Røyken kommune. Det er tidligere gjennomført en forhåndskonferanse med
byggesak, uten spesielle innsigelser.
Spesielt for Nesbru
Viken fylkeskommune er grunneier. Avtalen om realisering av ny idrettshall ved
Nesbru videregående skole omfatter leie av tomt for 1 krone i 40 år (fra
intensjonsavtalen).
Tomta er omfattet av reguleringsplan med følgende reguleringsbestemmelser,
detaljregulering for Nesbru videregående skole, GNR/BNR 32/239 godkjent
16.09.2010. Området er regulert til undervisning.
Fredede kulturminner i området er båndlagt.
Ny bebyggelse i form av påbygg, tilbygg eller enkeltbygg skal utformes slik at
materialbruk, farger og volumer framstår sammen med eksisterende bebyggelse og
omgivelsene på en estetisk tiltalende måte. AIie tekniske installasjoner skal
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integreres i arkitekturen. I byggesaken skal det foreligge en estetisk redegjørelse for 
tiltaket i forhold til eksisterende bebyggelse og terreng.  

2.3 Avtale med Viken fylkeskommune 

Det er signert intensjonsavtale om planlegging av ny idrettshall i Røyken og på 
Nesbru mellom Asker kommune og Viken Fylkeskommune.  

Intensjonsavtalen videreføres i to nye avtaler som omhandler bygging, drifts- og 
bruksrett til ny idrettshall i Røyken og på Nesbru.  

Forslag til avtale for Røyken og Nesbru er vedlagt saken. Avtalene inneholder 
bakgrunn for avtale, krav til idrettshallene og videre planlegging, eierskap, 
bruksretter, finansiering og økonomisk ansvar, eier av grunn, omfang og noen 
kvalitetskrav, fordeling av ansvar med mer. 

2.4 Prosess og medvirkning 

Skisseprosjekt ble i 2019 utarbeidet av Buskerud senere Viken fylkeskommune for 
ny idrettshall i Røyken. Skisseprosjekt var godt gjennomarbeidet og forankret med 
Røyken vgs. Det ble besluttet å videreføre arbeidet med de tidligere kontraherte 
rådgivere/arkitekt for å optimalisere skisseprosjekt over i forprosjekt og underlag for 
totalentreprise. I løpet av forprosjektarbeidet ble også prosesser med andre 
interessenter gjennomført slik: 

• Styringsgruppe; jevnlige møter for rapportering og avklaringer. 

• Idrettslag / Idrett og friluft; møter med status prosjektering, ulike 
brukeravklaringer og erfaring fra brukerne utveksles. 

• Røyken og Nesbru videregående skoler og fylkeskommunen; jevnlige 
brukermøter for status og avklaringer 

• Internt i kommunen; dialog med Eiendom, Renhold, Vann og vannmiljø og 
som nevnt Idrett og friluft, dette har spesielt fokus i forhold til 
driftsfunksjoner. 

• AMU (arbeidsmiljøutvalget) og Rådet for personer med nedsatt 
funksjonsevne har fått presentert prosjektet og gitt innspill. 

• Befaring på Leikvoll C og Ås vgs nye hall, for å innhente erfaringer med 
akustiske løsninger og bygg generelt. Befaringer er gjennomført med 
fylkeskommunen og rådgivere. 

MAP Arkitekter AS utarbeidet skisseprosjekt og ble engasjert videre for arkitektfaglig 
bistand i utvikling forprosjektet. 
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I samarbeid med brukergrupper og interessenter som angitt over og 
prosjekteringsgruppen har vi kommet frem til forprosjektets løsninger slik de nå 
fremstår. 

I sluttføring av forprosjektet presenteres løsningene for aktuelle politiske utvalg, før vi 
sender dette ut i en anbudskonkurranse med mål om kontrahering av entreprenør. 

2.5 Prosjektløsninger 

Skisseprosjektet for ny hall i Røyken er videre bearbeidet i forprosjekt og vises i 
vedlagte tegninger. Forprosjektet vil være konkurransegrunnlag for anskaffelse av en 
totalentreprenør i prosjektet.  

Forprosjektets løsninger benyttes til oppføring av to like haller, en i Røyken og en på 
Nesbru.  

Idrettshall 
Nøkkelinformasjon: 

• 2.735 m2 bruttoareal fordelt på 2 plan 

• Idrettsflaten på terrengnivå 25x45 m (normalhall – håndballbane med 
sikkerhetssoner) 

• Total fri høyde i idrettshallen er 7 m. 

• Ca. 150 publikumsplasser i 2. etasje, ingen tribuner, kun ståplasser 

• 3x2 elevgarderober 

• 3x2 instruktør/dommergarderober 

• Styrketreningsrom på ca. 100 m2 

• Spinningrom/sosialtrom på ca. 80 m2 

• Grupperom 20 m2 

Noen kvaliteter nevnes spesielt i kulepunkter, og beskrives særskilt i avsnitt under: 

• Sportsgulv av typen kombiflex med syntetisk topplag (linoleum vurderes), et 
godt gulv for alle idrettene og for drift og renhold (også benyttet i de siste 
flerbrukshallene som Nesøya, Landøya, Heggedal med flere) 

• Skillevegger i hallen med gode akustiske egenskaper, for hallens daglige bruk 
ved 3 deling og 2 deling av idrettsflate. Skilleveggene går helt opp til 
undergurt, og sideveis ut forbi idrettsflaten. Veggene automatiseres og 
motorstyres 

• Det tilrettelegges for vaskeroboter i idrettsflate, som vil gi en renere og 
opprettholde god friksjon på idrettsflaten 
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• Spinningrom/sosialtrom på ca. 80 m2
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• Port direkte inn i hall for inntransport av lift med mer for tilkomst til idrettsflate. 

• Overvann. For å oppnå tilfredsstillende overvannsløsning på egen tomt 
etableres fordrøyning i terreng. 

• Akustiske forhold i hallen har høyt fokus, og er viktig for brukere av hall og 
lærere 

Eksteriør 

Det er ønskelig med aktive fasader som skal ha god kontakt med omgivelsene og 
vise aktiviteten gjennom glass/åpninger, samtidig som det ikke blir for mye innsyn og 
blending inn. Skolen er opptatt av transparens slik at det ikke blir en bakside hvor 
personer kan være i skjul. Inngangsparti skal være tydelig, lyst og inviterende.  

Det er lagt vekt på god tilkomst. Det er strenge krav til fordrøyning på egen tomt.  

Materialbruk 

Innvendig materialbruk må være robust og tåle hard bruk over tid. Bygget oppføres 
med en massivtre-konstruksjon i hensiktsmessig omfang, det vil si i de områder hvor 
massivtreet ikke må kles inn på begge sider, av brann/akustiske hensyn. 
Takkonstruksjonen med limtredragere med et lett-tak over. Akustisk demping i hallen 
utføres i stor grad av tre med spileverk. 

Utvendig fasader vil i stor grad fremstå som i tre med trespiler og plater. 

Energiforsyning 

Hallen planlegges med fokus på energieffektive løsninger og lavt vannforbruk. De 
største energipostene i idrettshaller er oppvarming av rom, ventilasjon og varmtvann. 
Energi fra restvarme i varmtvann som dusjvann, vaskevann med mer vurderes 
gjenvunnet for fornybar bruk. Tilsvarende settes krav til høy gjenvinningsgrad på 
restvarme fra ventilasjons luft. Tekniske anlegg regulerer og styres etter behov. Det 
blir vannbåren varme, som oppvarmingskilde, med varmekilde plassert i nærhet til 
der menneskene i hallen oppholder seg for mest mulig effektiv oppvarming. 

Felles varmesentral med videregående skole er vurdert med Viken fylkeskommune. 
Ved Nesbru er det vannbåren varme i bygget og en avtale med Solør Bio-energi for 
fjernvarme frem til 2032. I Røyken er flere av byggene ved den videregående skolen 
oppvarmet av vannbårne anlegg med energileveranse via el. kjel og bio oljekjel. En 
felles energisentral her er aktuelt. Det vil imidlertid ta noe tid å få dette avklart og 
etablert. Det vil derfor være hensiktsmessig å etablere luft/vann varmepumper ved 
de nye hallene. Det vil benyttes naturlige kuldemedier. De er dermed klargjort for 
tilknytting til en felles energisentral når det blir aktuelt. Slik type varmepumpe vil 
kunne flyttes til andre bygg når en eventuell nærvarmesentral blir etablert.   
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kunne flyttes til andre bygg når en eventuell nærvarmesentral blir etablert.
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Solceller på taket etableres. Omfang beregnet i forprosjektet viser en produksjon på 
ca. 100.000 kWh/år, med en installert effekt på 132 kW. Dette gir direkte tilskudd til 
byggets drift.  

Ulikheter Røyken og Nesbru 

Forskjeller i de to byggeprosjektene vil i hovedsak være relatert til utvendige 
løsninger som infrastruktur for strøm, vann og avløp, plassering av bygget på tomt, 
grunnforhold, rigg og tilgjengelighet, landskap og terrengmessig tilrettelegging, 
sikring av myke trafikanter, regulering. 

Ny idrettshall plasseres på grus/asfalterflater som i dag benyttes sporadisk til 
ballaktivitet.  

I forbindelse med ny idrettshall hall ønsker videregående skole seg følgende: 

Røyken; kunstgressbane. Dette ligger ikke inne som en del av temaplan for fysisk 
aktivitet i Asker kommune. Det er i dag en 7- er kunstgressbane på Midtbygda skole. 
Det er pr. i dag ikke lokale idrettslag i dette området. IL ROS har sin tilhørighet rundt 
ROS arena i Spikkestad. 

Nesbru: aktiviteter ute som street-basket, tuftepark og sandvolley. 

I prosjekteringsarbeidet er det i forbindelse med overvannshåndtering lagt inn 
muligheter for å etablere nye aktivitetsområder som sandvolleyball, tuftepark osv. 
som en del av fordrøyningsanlegget av overvann.  

Parkering 

På Røyken og Nesbru er det parkeringsplasser i godt omfang i forbindelse med 
skolens drift. Parkeringsplassene vil kunne brukes av idretten kvelder og helger. 

I byggeperiode vil deler av tilliggende grusbane på Røyken benyttes til riggplass. På 
Nesbru vil riggområde være deler av tomta som det skal bygges på.  

Sykkelparing i området vil bli godt dekket opp ved sambruk med skole og noen nye 
plasser for sykler og sparkesykler.  Brukerne av hallen på dagtid er elever ved 
henholdsvis Røyken og Nesbru VGS. Etter skoletid vil sykkelparkeringer være 
tilgjengelige for idrettshallens brukere. 

2.6 Entrepriseform 

Ved vurdering av ulike entrepriseformer er totalentreprise og konkurranse med 
forhandling valgt som den mest hensiktsmessige for dette prosjektet. Som følge av 
trange tomter har forprosjektet designet hovedgrepene i bygget. I en konkurranse 
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med forhandling vil vi kunne forhandle med flere av tilbyderne om ulike sider av 
deres tilbud og forslag til løsning. 

2.7 Usikkerhet og risiko 

Grunnforhold 

Viken fylkeskommune har foretatt innledende vurderinger av grunnforholdene i 
Røyken. For å redusere risiko har vi i løpet av forprosjektet supplert med et større 
omfang av grunnundersøkelser og geotekniske vurderinger, også utenfor tomta, med 
forslag til ulike tiltak. Det er kartlagt en avstand på 6,4 – 18,5 meter til fjell. Et av 
tiltakene er å trekke bygget nærmest mulig inn mot eksisterende Røykenhall slik at vi 
i størst mulig grad unngår bratt skråning mot vest. 

På Nesbru er det også utført grunnundersøkelser i to runder, også utenfor tomta, for 
å redusere risiko. På Nesbru er det avdekket leire med sprøbruddmateriale. Rapport 
med tiltak for å sikre stabilitet under og etter bygging utarbeides. 

Det er kartlagt en avstand på 1,5-11,5 meter til fjell. 

Geotekniker anbefaler å pele for å stabilisere byggegropa, unngå skader og risiko for 
utglidning.  

Myke trafikanter i området 

I begge prosjektene er det videregående skole i drift under byggeperiode.  

I Røyken er det også gangveier til ungdomsskole og barnehage i området. 
Ivaretakelse av myke trafikanter i området under byggeperioden er viktig.  

Markedsmessige forhold 

Asker kommune har, i likhet med andre aktører, opplevd stor grad av galopperende 
priser på materialer og tjenester. Det er usikkerhet knyttet til investeringskostnad på 
prosjektet. Vi oppfatter at det kan være et mindre press i markedet slik det nå 
fremstår og det vil i så fall være gunstig for prosjektets investering. 

I forprosjekt er hallene designet, og det skal være et godt grunnlag for relativt enkel 
prising for entreprenørene. 

 Økonomi 

Se eget avsnitt punkt 2.8 og gjennomføring av usikkerhetsanalyse. 
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2.8 Økonomi 

I kommunens handlingsprogram 2023-2026 er det avsatt kr.138,4 millioner kroner til 
ny idrettshall Røyken videregående skole og tilsvarende til ny idrettshall ved Nesbru 
videregående skole. 

Det er avtalt en fordeling av totalkostnadene med 40 % av kostnadene til 
fylkeskommunen og 60 % til kommunen. Det skal prosjekteres og bygges etter 
prinsippet «åpen bok». Dette innebærer at endelige kostnader for prosjektet fordeles 
når sluttoppgjør for prosjektet er gjennomført. Dersom prosjektet blir billigere eller 
dyrere enn budsjettert, skal differansen fordeles med 40 % til fylkeskommunen og 60 
% til kommunen. 

Prosjektomfanget for ny idrettshall på henholdsvis Røyken/Nesbru er definert slik pr 
prosjekt:  

Brutto areal på 2735 m2 BTA 

• Røyken: P50 kostnadsestimat på 134 millioner - 48.994 kr/m2 (2022 kroner) 
• Nesbru: P50 kostnadsestimat på 137 millioner - 50.000 kr/m2 (2022 kroner)  

Forprosjektets investeringsbudsjett er vurdert i usikkerhetsanalyse utført av Holte 
Consulting AS, den 06.12.22. Usikkerhetsanalyse med P50 og P85 estimater er 
vedlagt saken. 

Usikkerhetsanalysen vurderer usikkerhet, risiko og muligheter som kan påvirke 
prosjektets kostnader og fremdrift. 

Deltakere i analysen var Viken Fylkeskommune, Eiendom, flere prosjektledere fra 
Prosjekt og utvikling samt prosjekteringsgruppen. 

Resultat fra usikkerhetsanalysen viser: 

  Røyken:     Nesbru: 

 
 

Fylkestinget i Viken vedtok en økonomisk ramme på 137 millioner kroner (2021) pr 
hall, basert på et tidlig P85 estimat som forutsetning for bygging av idrettshall på 
Røyken og på Nesbru. Dette tilsvarer ca. 147,5 millioner kroner (2022 kroner). 
Forprosjektets estimat for P85 er høyere en ramme gitt i fylkestinget. Viken 
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fylkeskommune er kjent med forprosjektets budsjett og har gitt klarsignal til å jobbe 
videre med tilbudsprosess og anskaffelse av entreprenør, frem til faktiske 
investeringskostnader og tilbud fra entreprenør foreligger. Prosjektets økonomiske 
rammer vurderes før eventuell inngåelse av kontrakt.   

I tilbudsunderlag tas det forbehold om politisk godkjenning og finansiering fra både 
Asker kommune og Viken fylkeskommune. 

For hver hall er det forutsatt samlet 11 millioner kroner i spillemidler til idrettshall. 
Ulike nærmiljøtiltak kan få tilskudd inntil 50% av investeringskostnad.  

Det er forutsatt 30 millioner i kompensasjon for merverdiavgift for hver av hallene. 

Fremdrift  
Det er en felles enighet om å først prioritere idrettshall ved Røyken vgs. Det 
planlegges for byggestart høsten -23 og ferdigstillelse ved årsskifte 24/25.  
Nesbru planlegges med byggestart sommer -24 og ferdigstillelse ved årsskifte 
25/26. Vi ønsker å gi entreprenør mulighet til å disponere fremdrift for Nesbru, 
for å optimalisere sin drift hvor vi også ser for oss følgende fordeler:  

- mulige prisreduksjon som følge av effektiv drift av byggeplass 
- redusert avfallsmengde som følge av erfaring 
- minimere feil som følge av erfaring 

Prosjektets omfang og økonomi 

Budsjettet omfatter alle kjente forhold til det enkelte prosjekt, med komplett hall 
inkludert løst og fast inventar, arbeider ute med terreng og infrastruktur, rigg og drift, 
ulike anleggsbidrag, planlegging og administrasjon.  

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Nye idrettsbygg vil være relevant for:  

Nr.3 God helse: økt omfang av idrettsflate gir større tilgang til fysisk aktivitet og glede 
for lag og organisasjoner, og for skolene i området.     

Nr.4. God utdanning; økt tilgang til bruk av idrettsflater i nærhet til skolene gir bedre 
utnyttelse av elevenes tid til kroppsøving, og å utøve faget med større variasjon. 

Nr.11. Bærekraftig samfunn og byer: Nye bærekraftige idrettsbygg med nærhet til 
der folk bor og skolene er plassert, gir reduserte kostnader og klimagassutslipp til 
transport, og fornybare energiløsninger til drift/oppvarming. Høy utnyttelse av 
brukstid med skole på dagtid og andre lag/organisasjoner som brukere kvelder og 
helger, gir gode forutsetning for nye bygg. 

fylkeskommune er kjent med forprosjektets budsjett og har gitt klarsignal til å jobbe
videre med tilbudsprosess og anskaffelse av entreprenør, frem til faktiske
investeringskostnader og tilbud fra entreprenør foreligger. Prosjektets økonomiske
rammer vurderes før eventuell inngåelse av kontrakt.

I tilbudsunderlag tas det forbehold om politisk godkjenning og finansiering fra både
Asker kommune og Viken fylkeskommune.

For hver hall er det forutsatt samlet 11 millioner kroner i spillemidler til idrettshall.
Ulike nærmiljøtiltak kan få tilskudd inntil 50% av investeringskostnad.

Det er forutsatt 30 millioner i kompensasjon for merverdiavgift for hver av hallene.

Fremdrift
Det er en felles enighet om å først prioritere idrettshall ved Røyken vgs. Det
planlegges for byggestart høsten -23 og ferdigstillelse ved årsskifte 24/25.
Nesbru planlegges med byggestart sommer -24 og ferdigstillelse ved årsskifte
25/26. Vi ønsker å gi entreprenør mulighet til å disponere fremdrift for Nesbru,
for å optimalisere sin drift hvor vi også ser for oss følgende fordeler:

- mulige prisreduksjon som følge av effektiv drift av byggeplass
- redusert avfallsmengde som følge av erfaring
- minimere feil som følge av erfaring

Prosjektets omfang og økonomi

Budsjettet omfatter alle kjente forhold til det enkelte prosjekt, med komplett hall
inkludert løst og fast inventar, arbeider ute med terreng og infrastruktur, rigg og drift,
ulike anleggsbidrag, planlegging og administrasjon.

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene
Nye idrettsbygg vil være relevant for:

Nr.3 God helse: økt omfang av idrettsflate gir større tilgang til fysisk aktivitet og glede
for lag og organisasjoner, og for skolene i området.

Nr.4. God utdanning; økt tilgang til bruk av idrettsflater i nærhet til skolene gir bedre
utnyttelse av elevenes tid til kroppsøving, og å utøve faget med større variasjon.

Nr.11. Bærekraftig samfunn og byer: Nye bærekraftige idrettsbygg med nærhet til
der folk bor og skolene er plassert, gir reduserte kostnader og klimagassutslipp til
transport, og fornybare energiløsninger til drift/oppvarming. Høy utnyttelse av
brukstid med skole på dagtid og andre lag/organisasjoner som brukere kvelder og
helger, gir gode forutsetning for nye bygg.
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Det bygges med fokus på bærekraftig materialbruk, massivtre i hensiktsmessig 
omfang, supplert med tre i fasader og innvendige overflater. Det er energieffektive 
løsninger, felles forankret med fylkeskommunen. Det er forberedt for eventuelle 
senere felles energiløsninger med videregående skole, og derfor valgt enkle men 
effektive varmepumpeløsninger basert på luft/vann med naturlig kuldemedie i 
kombinasjon med solceller på tak.     

Å bygge to like bygg vil kunne gi ekstra effektive løsninger for tidsbruk og erfaring 
ved redusert avfallshåndtering og oppførelse av bygg. Prosjektet er pilot i NADA, et 
program for reduksjon av byggematerialer og avfallsmengder i byggeperioden. 

Det planlegges for «tilnærmet» utslippsfri byggeplass. Det er fortsatt utfordrende 
med 100% nullutslippskrav, men kommunedirektøren tilstreber dette i forhold til 
byggeperiodene og bidrar med gode miljørådgivere og erfaringer fra andre prosjekter 
inn i byggeprosess. 

 

4. Tidligere behandling 
Saken behandlet i formannskapet 01.03.22, sak 46/22 i Asker Kommune. Det 
ble enstemmig vedtak på å videreføre tidligere skisseprosjekt til et forprosjekt 
med underlag for konkurranse, før kontrakt med entreprenør signeres.   

I Asker kommunes Temaplan for fysisk aktivitet under kategori prioriterte haller 
tab. 7 er idrettshall ved Nesbru og Røyken vgs. listet som høyt prioriterte 
prosjekt, henholdsvis nr. 4 og 8.   

Viken fylkeskommune vedtok saken i fylkestinget 24/25.02.22, innenfor en 
ramme på P85 estimat på 137 millioner (2021 kroner) tilsvarende 146,7 (2022 
kroner). 

Buskerud fylkeskommune vedtok i 2019 bygging av ny idrettshall tilknyttet 
Røyken videregående skole. Deretter ble det 7.8.2019 inngått avtale mellom 
Røyken kommune og Buskerud fylkeskommune om bygging av ny idrettshall på 
kommunens tomt, og kommunes rettighet knyttet til bruk av idrettshall. Avtalen 
er utløpt. 

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren innstiller på å bygge idrettshaller i samarbeid med Viken 
fylkeskommune ved Røyken og Nesbru videregående skoler, i henhold til 
intensjonsavtalen. Videre avtale om realisering av de to idrettshallene inngås. Basert 
på forprosjektets tegninger og underlag innhentes tilbud fra entreprenør for videre 
planlegging og bygging av ny idrettshall ved Røyken vgs. og Nesbru vgs. 

Det bygges med fokus på bærekraftig materialbruk, massivtre i hensiktsmessig
omfang, supplert med tre i fasader og innvendige overflater. Det er energieffektive
løsninger, felles forankret med fylkeskommunen. Det er forberedt for eventuelle
senere felles energiløsninger med videregående skole, og derfor valgt enkle men
effektive varmepumpeløsninger basert på luft/vann med naturlig kuldemedie i
kombinasjon med solceller på tak.

A bygge to like bygg vil kunne gi ekstra effektive løsninger for tidsbruk og erfaring
ved redusert avfallshåndtering og oppførelse av bygg. Prosjektet er pilot i NADA, et
program for reduksjon av byggematerialer og avfallsmengder i byggeperioden.

Det planlegges for «tilnærmet» utslippsfri byggeplass. Det er fortsatt utfordrende
med 100% nullutslippskrav, men kommunedirektøren tilstreber dette i forhold til
byggeperiodene og bidrar med gode miljørådgivere og erfaringer fra andre prosjekter
inn i byggeprosess.

4. Tidligere behandling
Saken behandlet i formannskapet 01.03.22, sak 46/22 i Asker Kommune. Det
ble enstemmig vedtak på å videreføre tidligere skisseprosjekt til et forprosjekt
med underlag for konkurranse, før kontrakt med entreprenør signeres.

I Asker kommunes Temaplan for fysisk aktivitet under kategori prioriterte haller
tab. 7 er idrettshall ved Nesbru og Røyken vgs. listet som høyt prioriterte
prosjekt, henholdsvis nr. 4 og 8.

Viken fylkeskommune vedtok saken i fylkestinget 24/25.02.22, innenfor en
ramme på P85 estimat på 137 millioner (2021 kroner) tilsvarende 146,7 (2022
kroner).

Buskerud fylkeskommune vedtok i 2019 bygging av ny idrettshall tilknyttet
Røyken videregående skole. Deretter ble det 7.8.2019 inngått avtale mellom
Røyken kommune og Buskerud fylkeskommune om bygging av ny idrettshall på
kommunens tomt, og kommunes rettighet knyttet til bruk av idrettshall. Avtalen
er utløpt.

5. Kommunedirektørens vurdering
Kommunedirektøren innstiller på å bygge idrettshaller i samarbeid med Viken
fylkeskommune ved Røyken og Nesbru videregående skoler, i henhold til
intensjonsavtalen. Videre avtale om realisering av de to idrettshallene inngås. Basert
på forprosjektets tegninger og underlag innhentes tilbud fra entreprenør for videre
planlegging og bygging av ny idrettshall ved Røyken vgs. og Nesbru vgs.
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Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

1. Avtaleforslag om realisering av idrettshall på Røyken og Nesbru 
2. Usikkerhetsanalyse Holte Consult 
3. Forprosjekt underlag utvalg 

 

Lars Bjerke
kommunedirektør

Dokumentet er elektronisk godkjent.

Vedlegg:

1. Avtaleforslag om realisering av idrettshall på Røyken og Nesbru
2. Usikkerhetsanalyse Holte Consult
3. Forprosjekt underlag utvalg
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/03135 Mette Kringen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 19.01.2023 3/23 
2 Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 3/23 
3 Formannskapet 24.01.2023 20/23 
  

Forprosjekt og intensjonsavtale med Viken om planlegging og 
bygging av idrettshaller - Røyken og Nesbru 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 19.01.2023 sak 3/23 

Behandling 

Leder Kari Sofie Bjørnsen (H) innledet kort til saken og direktør Best Gulbrandsen 
svarte på spørsmål. 

Kommunedirektøres forslag i 3 punkter ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Forprosjektet tas til orientering 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å forhandle og inngå kontrakt med 
entreprenør innenfor budsjettramme på 138,4 mill. kroner pr. hall. 

3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å signere avtaler med Viken 
fylkeskommune om å bygge og drifte ny idrettshall i Røyken og på Nesbru 

 

 

 

0 Asker
kommune

Saksprotokoll

Arivsak
21/03135

Saksbehandler
Mette Kringen

Behandlet av
1 Utvalg for medborgerskap
2 Utvalg for samfunnstjenester
3 Formannskapet

Møtedato
19.01.2023
19.01.2023
24.01.2023
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3/23
3/23
20/23

Forprosjekt og intensjonsavtale med Viken om planlegging og
bygging av idrettshaller - Røyken og Nesbru

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 19.01.2023 sak 3/23

Behandling

Leder Kari Sofie Bjørnsen (H) innledet kort til saken og direktør Best Gulbrandsen
svarte på spørsmål.

Kommunedirektøres forslag i 3 punkter ble enstemmig vedtatt.

Vedtak

1. Forprosjektet tas til orientering

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å forhandle og inngå kontrakt med
entreprenør innenfor budsjettramme på 138,4 mill. kroner pr. hall.

3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å signere avtaler med Viken
fylkeskommune om å bygge og drifte ny idrettshall i Røyken og på Nesbru

1/1



 

 
 

  1/2 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/03135 Mette Kringen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 19.01.2023 3/23 
2 Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 3/23 
3 Formannskapet 24.01.2023 20/23 
  

Forprosjekt og intensjonsavtale med Viken om planlegging og 
bygging av idrettshaller - Røyken og Nesbru 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 19.01.2023 sak 3/23 

Behandling 

Direktør Ragnar Sand Fuglum presenterte saken og besvarte spørsmål. 

Oversendelsesforslag fremmet av Trude Nygård Evensen, A: 

3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å signere avtaler med Viken fylkeskommune 
om å bygge og drifte ny idrettshall i Røyken og på Nesbru, men med følgende 
endring i avtaleforslaget:  

Pkt. 4 om bruksrett, første setning, endres til: Viken fylkeskommune har rett og plikt 
til å være leietaker av idrettshallen for en periode på 40 år fra det foreligger 
brukstillatelse på idrettshallen. Hallen leies primært ut til idrettsformål, men kan også 
nyttes til sosiale arrangementer som åpnes for alle elever på et trinn/en linje eller 
lignende. 

Tilleggsforslag, punkt 4: For hver av idrettshallene vurderes også jordvarme som 
mulig energikilde 

Oversendelsesforslaget fremmet av Trude Nygård Evensen blir oversendt uten 
realitetsbehandling. 

Kommunedirektørens forslag i 3 punkter ble enstemmig vedtatt. 
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kommune

Saksprotokoll

Arivsak
21/03135

Saksbehandler
Mette Kringen
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1 Utvalg for medborgerskap
2 Utvalg for samfunnstjenester
3 Formannskapet

Møtedato
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19.01.2023
24.01.2023
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Forprosjekt og intensjonsavtale med Viken om planlegging og
bygging av idrettshaller - Røyken og Nesbru

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 19.01.2023 sak 3/23

Behandling

Direktør Ragnar Sand Fuglum presenterte saken og besvarte spørsmål.

Oversendelsesforslag fremmet av Trude Nygård Evensen, A:

3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å signere avtaler med Viken fylkeskommune
om å bygge og drifte ny idrettshall i Røyken og på Nesbru, men med følgende
endring i avtaleforslaget:

Pkt. 4 om bruksrett, første setning, endres til: Viken fylkeskommune har rett og plikt
til å være leietaker av idrettshallen for en periode på 40 år fra det foreligger
brukstillatelse på idrettshallen. Hallen leies primært ut til idrettsformål, men kan også
nyttes til sosiale arrangementer som åpnes for alle elever på et trinn/en linje eller
lignende.

Tilleggsforslag, punkt 4: For hver av idrettshallene vurderes også jordvarme som
mulig energikilde

Oversendelsesforslaget fremmet av Trude Nygård Evensen blir oversendt uten
realitetsbehandling.

Kommunedirektørens forslag i 3 punkter ble enstemmig vedtatt.
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Vedtak  

1. Forprosjektet tas til orientering 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å forhandle og inngå kontrakt med 
entreprenør innenfor budsjettramme på 138,4 mill. kroner pr. hall. 

3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å signere avtaler med Viken fylkeskommune 
om å bygge og drifte ny idrettshall i Røyken og på Nesbru 

 

 

 

Vedtak

1. Forprosjektet tas til orientering

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å forhandle og inngå kontrakt med
entreprenør innenfor budsjettramme på 138,4 mill. kroner pr. hall.

3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å signere avtaler med Viken fylkeskommune
om å bygge og drifte ny idrettshall i Røyken og på Nesbru
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/03135 Mette Kringen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 19.01.2023 3/23 
2 Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 3/23 
3 Formannskapet 24.01.2023 20/23 
  

Forprosjekt og intensjonsavtale med Viken om planlegging og 
bygging av idrettshaller - Røyken og Nesbru 

Formannskapet har behandlet saken i møte 24.01.2023 sak 20/23 

Behandling 

Direktør for samfunnstjenester Ragnar Sand Fuglum besvarte spørsmål. 

Ole Jacob Johansen (FrP) fremmet følgende forslag til nytt vedtakspunkt 4: 

Kommunedirektøren bes kommer med en tilbakemelding på hva prosjektene på 
Nesbru og Røyken vil koste om man går bort fra å kreve tilnærmet utslippsfritt til å 
gjøre det fossilfritt. 

Innstillingen i tre punkter ble enstemmig vedtatt. 

Johansen forslag fikk 1 stemme (FrP), og falt. 

Vedtak  

1. Forprosjektet tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å forhandle og inngå kontrakt med 
entreprenør innenfor budsjettramme på 138,4 mill. kroner pr. hall. 

3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å signere avtaler med Viken fylkeskommune 
om å bygge og drifte ny idrettshall i Røyken og på Nesbru. 
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Forprosjekt og intensjonsavtale med Viken om planlegging og
bygging av idrettshaller - Røyken og Nesbru

Formannskapet har behandlet saken i møte 24.01.2023 sak 20/23

Behandling

Direktør for samfunnstjenester Ragnar Sand Fuglum besvarte spørsmål.

Ole Jacob Johansen (FrP) fremmet følgende forslag til nytt vedtakspunkt 4:

Kommunedirektøren bes kommer med en tilbakemelding på hva prosjektene på
Nesbru og Røyken vil koste om man går bort fra å kreve tilnærmet utslippsfritt til å
gjøre det fossilfritt.

Innstillingen i tre punkter ble enstemmig vedtatt.

Johansen forslag fikk 1 stemme (FrP), og falt.

Vedtak

1. Forprosjektet tas til orientering.

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å forhandle og inngå kontrakt med
entreprenør innenfor budsjettramme på 138,4 mill. kroner pr. hall.

3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å signere avtaler med Viken fylkeskommune
om å bygge og drifte ny idrettshall i Røyken og på Nesbru.
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/19256-1 Per Steine 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 
Formannskapet 24.01.2023 
 

Ferdsel på islagte vann i Asker 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Kommunedirektørens redegjørelse om ferdsel på islagte vann og sjøis tas til 
orientering. 

2. I stedet for å etablere isoppsyn i kommunal regi, legger kommunen til rette for å 
at publikum kan finne oppdatert informasjon om iskvalitet og sikker isferdsel på 
kommunens nettside. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Formannskapet vedtok 21. juni 2022 at kommunedirektøren skulle utrede etablering 
av et kommunalt isoppsyn, hvor oppgaven er å vurdere sikkerheten ved ferdsel på 
islagte vann og på fjordis.  

Det er bare noen få kommuner som har etablert eget isoppsyn. Bærum kommune 
fører tilsyn med sjøisen innaskjærs på en turløype utenfor Sandvika, mens 
Stavanger og Bergen kommune fører tilsyn med en del islagte vann i sine 
kommuner.  

Det er i hovedsak frivillige organisasjoner og privatpersoner som følger med på isen 
ved populære utfartssteder, og legger ut meldinger på sosiale medier om isens 
tykkelse og tilstand. Over hele landet er det mange nettsteder og grupper på sosiale 
medier som gir god informasjon om turskøyting, tilstand på is, kurs om sikkerhet og 
anbefalte turer. I Asker har Dikemarkvannene en egen frivillig gruppe som, med 
støtte fra Sparebankstiftelsen, kontrollerer isen og måker turløype. Gjellumvannet og 

    0 Asker
kommune

Saksframlegg
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22/19256-1
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Formannskapet
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Ferdsel på islagte vann i Asker

Kommunedirektørens forslag til vedtak:

1. Kommunedirektørens redegjørelse om ferdsel på islagte vann og sjøis tas til
orientering.

2. I stedet for å etablere isoppsyn i kommunal regi, legger kommunen til rette for å
at publikum kan finne oppdatert informasjon om iskvalitet og sikker isferdsel på
kommunens nettside.

1. Sammendrag og konklusjon
Formannskapet vedtok 21. juni 2022 at kommunedirektøren skulle utrede etablering
av et kommunalt isoppsyn, hvor oppgaven er å vurdere sikkerheten ved ferdsel på
islagte vann og på fjordis.

Det er bare noen få kommuner som har etablert eget isoppsyn. Bærum kommune
fører tilsyn med sjøisen innaskjærs på en turløype utenfor Sandvika, mens
Stavanger og Bergen kommune fører tilsyn med en del islagte vann i sine
kommuner.

Det er i hovedsak frivillige organisasjoner og privatpersoner som følger med på isen
ved populære utfartssteder, og legger ut meldinger på sosiale medier om isens
tykkelse og tilstand. Over hele landet er det mange nettsteder og grupper på sosiale
medier som gir god informasjon om turskøyting, tilstand på is, kurs om sikkerhet og
anbefalte turer. I Asker har Dikemarkvannene en egen frivillig gruppe som, med
støtte fra Sparebankstiftelsen, kontrollerer isen og måker turløype. Gjellumvannet og
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Finsrudvannet har også opplysninger om is liggende på Facebook. I marka 
kontrollerer Skiforeningen islagte vann, før de legger løyper.  

NVE drifter nettstedet Varsom.no, som gir oversikt over antatt is i hele landet, basert 
på vannenes beliggenhet og størrelse. Nettstedet har også en ulykkesstatistikk som 
er nyttig for alle dem som ønsker å ferdes på isen om vinteren.  

Det er viktig å merke seg at ingen som følger med på isen gjennom vinteren tar 
ansvar for at isen er sikker. De som bruker islagte vann og fjorder gjør alltid dette på 
eget ansvar. Alle som planlegger tur på isen oppfordres derfor til å gjøre seg kjent 
med hva som kreves for tryggest mulig ferdsel, der og da. Asker kommune bidro 
økonomisk til at Redningsselskapet i 2022 anskaffet egen luftputebåt for økt 
vinterberedskap på isen i Oslofjorden. Det er mange som tror isen er trygg og sikker, 
også når den ikke er det.  

Kommunedirektøren mener kommunen ikke bør legge til rette for økt ferdsel på 
sjøisen langs kysten. Et isoppsyn i kommunal regi vil etter kommunedirektørens 
oppfatning medføre at uerfarne brukere, uten kunnskap og nødvendig utstyr, tror det 
er trygt å ferdes på isen. Dette gjelder særlig i perioder der isens bæreevne endrer 
seg raskt. 

Bærum kommune er eneste kommune i landet som fører tilsyn med sjøis. De er 
samtidig den kommunen med flest ulykker på isen. På Varsom.no er det meldt om 8 
ulykker de siste 2 årene i Bærums sjøområder. Det ble ikke meldt om tilsvarende 
ulykker i Asker. På is på innsjø er det de siste 10 årene meldt inn en ulykke i Asker 
og en ulykke i Bærum. Ingen av disse ulykkene hadde dødelig utgang.  

Kommunedirektøren anbefaler ikke at det etableres et isoppsyn i regi av Asker 
kommune. Kommunen kan i stedet påta seg å sørge for å videreformidle på sine 
nettsider tilgjengelig informasjon om fjordis og ferskvannsis.   

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
I forbindelse med sak om Tilrettelegging for aktivitet på is i Asker kommune ble det 
gjennomført workshop 28. april 2022 hvor politikere, administrasjon, frivillige og 
foreninger ga innspill til hvordan vi kunne få mer aktivitet på is. Et av forslagene som 
oftest ble nevnt var muligheten for et isoppsyn og kommunedirektøren ble derfor 
bedt om å vurdere dette, jf. sak i formannskapet 21.juni 2022. 
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Ut fra våre opplysninger er det få kommuner som har isoppsyn, men Bærum 
kommune har et begrenset isoppsyn innaskjærs, og blant andre Stavanger og 
Bergen kommuner kontrollerer en del vann hvor aktiviteten er stor. I tillegg er det en 
del kommuner som legger ut generelt varsel dersom isen er utrygg. Mange 
kommuner og nettsteder henviser til Varsom.no, en opplysningsside som driftes av 
Norges vassdrags- og energidirektorat (NVE) og som ut ifra dato, vannets størrelse, 
beliggenhet og høyde over havet gir en generell tilstand av isen. I tråd med NVE 
bruker de begrepet «farbar» fremfor «trygg» når de måler isen, og NVE definerer 
«farbar» på følgende måte: 

«Isen er “trygg” å gå på dersom man unngår farlige områder hvor vannet strømmer, 
slik som innløps- og utløpsos, trange sund osv. De fleste vann har slike områder, så 
vi kan ikke si at isen er trygg eller sikker uten fare for å bli misforstått. Vi bruker 
derfor ordet farbar som indikerer at det er “trygt” å gå på isen langs et fornuftig 
veivalg.» 

Bærum kommune har kontrollert isen fra slutten av 1700-tallet for å merke en trygg 
led fra Sandvika til Oslo, fordi dette var raskeste vintervei. Nå er begrunnelsen en 
annen og de siste årene har merkingen kun vært innaskjærs og det har heller ikke 
vært is alle år. Isoppsynet merker en rundløype (cirka 8-9 kilometer) på isen med 
granbusker.  

Det er Skjærgårdstjenesten som utfører oppdraget og i snitt er kostnadene antatt 2—
300 tusen per år. Kostnadene er svært avhengige av om og eventuelt når isen legger 
seg.  

Stavanger kommune måler istykkelsen på 13 vann i Stavanger når isen fryser på 
vannene og frosten varer en stund. 

Karmøy kommune har valgt ut 8 vann for ismåling i tilknytning til de større 
tettstedene i kommunen. Målingene er utført som en service for kommunens 
innbyggere og er kun en orientering om den generelle is situasjonen. 
Randaberg kommune legger også ut en orientering om den generelle is situasjonen.  

I Oslo er det ikke isoppsyn, men det legges ut melding dersom det brøytes baner e.l. 
på vann. Meldingene har et klart forbeholdt om sikkerhet og en henvisning til 
Varsom.no 
 
Andre kilder til opplysninger 
Det viktigste nettstedet for opplysninger er Varsom.no. Nettstedet gir opplysninger 
om regionale isforhold, og det skilles mellom størrelsen på vannene og hvor høyt de 
ligger. I tillegg til dette har nettstedet opplysninger om ulykker.  

Det er også svært mange lag og foreninger som legger ut informasjon om is på 
lokale vann. I Asker har Dikemarkvannene egen interessegruppe som ved hjelp av 
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midler fra Sparebankstiftelsen og tilskudd fra frivillige drifter turløype. Gjellumvannet 
er i startfasen på samme opplegg som Dikemarkvannene og informasjon for Finsrud- 
og Brendsrudvannene blir lagt ut på Facebook. 

Skiforeningen legger også ut meldinger om iskvaliteten og kontrollmåler og merker 
vannene med bambusstikker. Der det ikke er merket og tydelig kjørt opp en trasé 
med scooter frarådes all ferdsel. Også Skiforeningen henviser til Varsom.no for 
ytterligere opplysninger.  

Skiforeningens turskøytegruppe har for øvrig egen nettside; turskøyting.no, hvor det 
legges ut opplysninger om issikkerhet, utstyr, kurs mm.   

Registrerte ulykker på is 
I følge Varsom.no har 504 gått gjennom isen siden høsten 2006 hvorav 62 døde. De 
siste fem årene har ett barn og 17 voksne menn, de fleste over 60 år, druknet etter 
fall gjennom isen. De har vært på tur til fots, isfisket, gått på ski, kjørt snøscooter og 
traktor. 15 av ulykkene har skjedd på islagte vann, to på en islagt elv og en på 
sjøisen. Ni mennesker mistet livet i 2021etter å ha gått gjennom isen. Det utgjør 12 
% av alle drukningsulykker i Norge foregående år. Det var også en rekke hendelser 
der folk gikk gjennom isen og enten klarte å redde seg selv eller fikk hjelp av 
personer i nærheten. 

 

På fjordisen i Viken fylke har det for årene 2019 – 2022 vært 24 ulykker hvor folk har 
gått gjennom isen. Ingen har dødd. 18 av ulykkene skjedde i Bærum kommune – 
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ingen i Asker. Dette har selvfølgelig sammenheng med hvor mange som bruker 
området.   

På innlandsisen i Viken har de siste 10 årene vært 108 som har gått gjennom isen 
hvorav 8 døde. I samme periode var det en ulykke i Asker og en i Bærum. Ingen 
førte til dødsfall. 

Vurdering 
Felles for alle kommuner eller andre som melder is, er at de påpeker ansvaret alle 
har for egen ferdsel. Skiforeningen uttaler også at Skal du ferdes på is på 
markavannene på skøyter, må du ha kunnskap om iskvalitet. Det kreves 
kompetanse og riktig sikkerhetsutstyr hvis du skal gå på turskøyter. Det er alltid 
brukers ansvar når de ferdes på isen og å ha med utstyr som ispigger mm. Selv der 
hvor kommunene har eget isoppsyn, ferdes bruker på eget ansvar.  

Dersom kommunen skal gi opplysninger om is, må det tas hensyn til at man på 
privateide vann må ha grunneiers tillatelse. Riktignok gir Friluftsloven en rett til å 
ferdes i utmark, men dersom kommunen legger til rette og dermed i en viss grad 
skaper organisert ferdsel, må tillatelse fra grunneier innhentes, jf. Friluftsloven § 10. 

Det er stor forskjell på kontroll av innlandsis og sjøis. Sjøisen er mer flyktig, og 
påvirkes av temperatursvingninger som opptrer i sjøen. 

Kommunedirektøren fraråder at kommunen kontrollerer sjøisen. Isen er svært 
skiftende, og oppfatningen er at kommunen ikke bør oppfordre til ferdsel på sjøen 
hvor risikoen er stor. Askers skjærgård har ikke de typiske innaskjærs områdene 
som har litt stabilitet ved kuldeperioder. Kystlinjen er relativ åpen og isen er utsatt for 
båttrafikk, strømninger og endring av vanntemperatur. Isoppsyn på sjøis vil bli 
ressurskrevende og ha liten verdi fordi en må ta betydelige forbehold. Kommunen 
som havnemyndighet er forvalter hvis det er snakk om å bryte råk, som f.eks i 
Leangbukta. 

På vannene i Asker som ligger sentrumsnært, er det mye informasjon på sosiale 
medier. Dikemarkvannene har egen facebookgruppe med over 4 tusen følgere. 
Gruppa gir hyppige israpporter og måker trase for turgåere. I tillegg merker de farlige 
områder og setter opp opplysningsskilt om vannene og isforhold. Gjellumvannet har 
vært i kontakt med de frivillige på Dikemark og er interessert i å lage samme 
opplegg. Per i dag legger de ut informasjon om vannet i Heggedalsposten. På 
Facebook finnes også informasjon om Hogstadvannet og Brendsrudvannet. 
Skiforeningen lager spor over Semsvann og vet når dette er trygt. 

Når det gjelder vannene som ligger i skogsområdene i Asker og hvor det lages 
skispor, vil Skiforeningen ivareta sikkerheten fordi det ikke kjøres spor før vannene 
er sikre. I Skiforeningen kjenner hver løypebas «sine vann» og følger nøye med når 
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isen legger seg, istykkelse og -kvalitet osv. Skiforeningen sier aldri at isen er trygg, 
de kommuniserer evt. at isen er farbar. Markavannene utenfor løypene eller som det 
ikke kjøres løyper på blir for det meste brukt av isfiskere. Dette er personer som 
vanligvis har godt utstyr og er kledd for eventuelle ulykker. Kommunedirektøren 
mener derfor at det kun er marginal nytte å kontrollere vannene i marka.  

Enhver opplysningsside om isforhold, nettsted eller lignende, gir bruker av is et 
selvstendig ansvar for ferdsel. Men det kan tenkes at et kommunalt isoppsyn vil gi 
skinn av trygghet for at kontrollert is er sikker, og at dette vil medføre at brukerne blir 
litt mindre aktsomme. Et eksempel på dette er fra Sandnes kommune hvor de har 
isoppsyn. I januar 2021 var Bråsteinvatnet klarert som trygt, men to personer gikk 
gjennom isen. På Varsom.no ble det påpekt at man må bruke egen vurderingsevne 
og ha med utstyr til tross for meldingene fra kommunen.  

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Saken har lite relevans for miljø, økonomi og sosiale forhold. 

 

4. Tidligere behandling 
Saken er ikke tidligere behandlet. 

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Et kommunalt isoppsyn kan gi opplysninger om isens bæreevne, men må ta 
forbehold om endrede forhold og begrense kommunens ansvar. Ferdsel på is utføres 
alltid på brukers ansvar. Ingen som kontrollerer is, tar på seg ansvar for at isen er 
sikker, men oppfordrer brukerne til å gjøre seg kjent med forholdene, gjøre egne 
vurderinger og ta med sikkerhetsutstyr. 

Når det gjelder ferdsel på sjøis, kan det ut fra ulykkesstatistikken se ut som om 
isoppsyn øker risikoen for ulykker. Bærum kommune, som er eneste isoppsyn i 
Norge på sjøis, er den kommunen som har flest ulykker på sjøis. Isen er 
uforutsigbar, og Askers kystlinje ligger eksponert for løpende endringer i 
isforholdene. Kommunedirektøren er derfor av den oppfatning at kommunen ikke bør 
oppfordre til bruk av sjøis hvor risikoen er så stor.  

På innsjø mener kommunedirektøren at et isoppsyn vil ha marginal nytteverdi. 
Opplysninger om isforholdene er lett å finne på nettstedet varsom.no og på sosiale 
medier. Noen av de mest brukte vannene har egne grupper som kontrollerer is og 
legger til rette for bruk. 
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isoppsyn. I januar 2021 var Bråsteinvatnet klarert som trygt, men to personer gikk
gjennom isen. På Varsom.no ble det påpekt at man må bruke egen vurderingsevne
og ha med utstyr til tross for meldingene fra kommunen.

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene
Saken har lite relevans for miljø, økonomi og sosiale forhold.

4. Tidligere behandling
Saken er ikke tidligere behandlet.

5. Kommunedirektørens vurdering
Et kommunalt isoppsyn kan gi opplysninger om isens bæreevne, men må ta
forbehold om endrede forhold og begrense kommunens ansvar. Ferdsel på is utføres
alltid på brukers ansvar. Ingen som kontrollerer is, tar på seg ansvar for at isen er
sikker, men oppfordrer brukerne til å gjøre seg kjent med forholdene, gjøre egne
vurderinger og ta med sikkerhetsutstyr.

Når det gjelder ferdsel på sjøis, kan det ut fra ulykkesstatistikken se ut som om
isoppsyn øker risikoen for ulykker. Bærum kommune, som er eneste isoppsyn i
Norge på sjøis, er den kommunen som har flest ulykker på sjøis. Isen er
uforutsigbar, og Askers kystlinje ligger eksponert for løpende endringer i
isforholdene. Kommunedirektøren er derfor av den oppfatning at kommunen ikke bør
oppfordre til bruk av sjøis hvor risikoen er så stor.

På innsjø mener kommunedirektøren at et isoppsyn vil ha marginal nytteverdi.
Opplysninger om isforholdene er lett å finne på nettstedet varsom.no og på sosiale
medier. Noen av de mest brukte vannene har egne grupper som kontrollerer is og
legger til rette for bruk.
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Samlet mener kommunedirektøren at innføring av isoppsyn kun vil gi marginal nytte 
på enkelte vann. I tillegg til dette kan det være en fare for at et kommunalt isoppsyn 
medfører at brukerne oppfatter ismeldingene som en garanti for at isen er sikker, og 
dermed ikke er nok aktsom.  

Ferdsel på is medfører svært få ulykker. De siste ti årene er det på Varsom.no kun 
meldt om en ulykke på innlandsis i Asker og ingen på sjøis.  

Asker kommune og lokale foreninger tilrettelegger for isaktiviteter på kunstfrosne 
baner og naturisbaner ved skoler, idrettsanlegg og i ulike nærmiljøer. Det er til 
sammen ca. 50 slike anlegg i kommunen. 

Kommunedirektøren mener ut fra ovennevnte at det ikke bør opprettes eget 
isoppsyn i kommunal regi.  

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/19256 Per Steine 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 4/23 
2 Formannskapet 24.01.2023 21/23 
  

Ferdsel på islagte vann i Asker 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 19.01.2023 sak 4/23 

Behandling 

Saksbehandler Per Steine besvarte spørsmål. 

Kommunedirektørens forslag i 2 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Kommunedirektørens redegjørelse om ferdsel på islagte vann og sjøis tas til 
orientering. 

2. I stedet for å etablere isoppsyn i kommunal regi, legger kommunen til rette for å 
at publikum kan finne oppdatert informasjon om iskvalitet og sikker isferdsel på 
kommunens nettside. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/00136-1 Karl Rickard Persson 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 
Formannskapet 24.01.2023 
Kommunestyret 31.01.2023 
 

Egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene i Asker 
kommune  

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Brukerbetaling ved gjenvinningsstasjonene baseres på mengde; inntil videre 
etter vekt på Yggeset, og volum på Follestad. 

2. Gebyrer for husholdningsavfall 2023 vedtas i henhold til tabell i vedlegg 1. 

3. Gebyrordninger i tråd med nasjonale føringer («Pay-as-you-throw») på 
gjenvinningsstasjonene utredes videre. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Denne saken fremmes på bakgrunn av vedtak i kommunestyret 13.12.2022 hvor 
gebyrer og brukerbetalinger for 2023 ble vedtatt, med unntak av gebyrer for 
husholdningsavfall. Kommunedirektøren ble bedt om å fremme egen sak til første 
møte i hovedutvalg for samfunnstjenester og kommunestyret i 2023. 

I opprinnelig HP2023 foreslo kommunedirektøren en forenklet gebyrmodell for 
egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene i Asker kommune. Etter 
tilbakemelding fra kommunestyret fremmer kommunedirektøren i denne saken 
et nytt forslag til gebyrmodell. Denne modellen baserer seg på bruk av vekt på 
Yggeset og volum på Follestad. Modellen kan være noe utfordrende for kunder 
og ansatte på Follestad, da det kan være vanskelig å estimere volum. Likevel 
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vurderer kommunedirektøren at modellen er fullt håndterbar, og at den ivaretar 
prinsippet om «pay as you throw» på kommunens gjenvinningsstasjoner.   

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
I mars 2022 vedtok kommunestyret at det skal innføres egenandel ved bruk av 
gjenvinningsstasjonene i Asker kommune fra og med januar 2023 (sak 24/22). 
Bakgrunnen var at kommunens renovasjonsløsninger skal harmoniseres for å sikre 
et likt tilbud for alle kommunens innbyggere. I tillegg er egenandel ved bruk av 
gjenvinningsstasjonene i tråd med prinsippet fra forurensningsloven om at 
forurenser, i dette tilfellet den som skaper avfallet, betaler. Prinsippet om «pay as 
you throw» er også anvendt på øvrige renovasjonsløsninger i kommunen. 
Renovasjon finansieres i henhold til selvkostprinsippet, og kostnadene for å drifte 
kommunens to gjenvinningsstasjoner må derfor dekkes av renovasjonsavgift og 
egenandel på stasjonene. Kommunestyret vedtok i sak 24/22 at egenandel skal 
dekke inntil 25% av de samlede utgiftene med drift av kommunens to 
gjenvinningsstasjoner.  

Det ble ifbm. HP2023 utarbeidet et forslag til en forenklet betalingsgebyrmodell, samt 
priser for egenandel på gjenvinningsstasjonene. Hensikten var å få en lik modell for 
begge stasjonene. I forslaget ble det derfor differensiert på type bil, og dermed 
potensialet for mengde medbragt avfall. Forslaget innebar at personbiler betaler kr. 
100,- for adgang til stasjonene, mens større biler og biler med henger betaler kr. 
200,-.  

Under behandling av prislisten/HP2023 i kommunestyremøtet 13.12.2022 fremkom 
det imidlertid at man fant bakgrunnsmaterialet til kommunedirektørens gebyrmodell 
mangelfullt, og det ble fremmet ønske om utdypende forklaring av de foreslåtte 
prisene. Det ble trukket frem at en gebyrmodell som differensierer på type kjøretøy 
ikke virker hensiktsmessig, samt at foreslåtte priser er høyere enn det som ble 
forespeilet i saksframlegget til forrige sak (24/22). Det ble også stilt spørsmål til 
hvorfor administrasjonen går bort fra en ordning som baserer seg på vekt, slik det i 
dag gjøres på Yggeset, og hvordan dette vil påvirke prisene. Med bakgrunn i dette 
vedtok kommunestyret at kommunedirektøren skal fremme ny sak om brukerbetaling 
ved gjenvinningsstasjonene. 

I denne saken gis en gjennomgang av foreslått modell. I tillegg fremmes et nytt 
forslag til vedtak for modell for betaling av egenandel for husholdninger på 
gjenvinningsstasjonene. For ytterligere detaljer og bakgrunnsinformasjon om 
egenandel på gjenvinningsstasjonene, viser kommunedirektøren til sak 249/22. Det 
presiseres at næringskunder skal betale etter priser fastsatt i kommunestyremøtet 
13.12.22, og disse er derfor ikke omfattet i denne saken. 
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Forbedret adgangskontroll 

I 2022 er det anskaffet et nytt system for adgangskontroll til Yggeset og Follestad 
gjenvinningsstasjon. Systemet skal skille husholdnings- og næringskunder, ved at 
besøkende må identifisere seg ved ankomst. Dette kan gjøres enten med app på 
telefon eller med et fysisk kundekort, og systemet tas i bruk i januar 2023. 
Adgangskontrollsystemet sørger for at det kun er kommunens egne innbyggere og 
fritidsbeboende som får adgang til gjenvinningsstasjonene til subsidierte priser. 
Erfaringsdata fra systemet vil være nyttig for å optimalisere modellene for 
brukerbetaling. 

Økonomi for selvkostområdet 

Som for de fleste andre tjenesteområdene har det også vært prisøkning innen 
renovasjonen det siste året. Dette er forventet å fortsette inn i 2023. Hovedårsaken til 
prisvekst for renovasjon er at priser i eksisterende kontrakter reguleres av ulike 
indekser som tar hensyn til kostnadsnivået for leverandørene. Men også økning i 
lånerente gir høyere kostnad for investeringer gjort i infrastruktur, utstyr og 
maskinpark tilhørende gjenvinningsstasjonene og renovasjon for øvrig. I tillegg ble 
det i år vedtatt en statlig forbrenningsavgift for avfall som blir energigjenvunnet. 
Denne avgiften er forespeilet å øke kraftig i 2023. Samlet innebærer disse økte 
kostnadene at det alminnelige renovasjonsgebyret må økes noe ut over deflator.  

En egenandel på gjenvinningsstasjonene bidrar imidlertid til å holde utviklingen i 
gebyrsatsene på de øvrige renovasjonstjenestene nede. Den budsjetterte inntekten 
av betaling av egenandel på gjenvinningsstasjonene er på ca. 10,7 MNOK ekskl. 
mva. for 2023, noe som er innenfor 25% av kostnaden ved å drifte 
gjenvinningsstasjonene. Drift av gjenvinningsstasjonene subsidieres således fortsatt 
i betydelig grad (75%) av det vanlige renovasjonsgebyret for 
husholdningsabonnentene. 

Opprinnelig foreslått gebyrmodell 

På Yggeset er det vekter på inn- og utkjøring, men ikke på Follestad. Det ideelle 
hadde vært å installere vekter også på Follestad, men grunnet områdets 
terrengforhold er det dessverre ikke tilrådelig uten større ombygginger og tilhørende 
kostnader. Det ble derfor foreslått en forenklet gebyrmodell som gjelder for begge 
stasjonene, og som ikke baserer seg på vekt. Det ble opprinnelig vurdert at en 
harmonisert modell er mer hensiktsmessig enn at man beholder vektbasert betaling 
kun for Yggeset. Næringskunder, som kun har tilgang til Yggeset 
gjenvinningsstasjon, vil fortsatt betale over vekt.  
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I opprinnelig foreslått modell var det et skille på personbil og større biler, samt 
personbil med henger. Begrunnelsen for dette skillet er at større biler, og biler med 
henger, generelt vil frakte med seg mer avfall enn kun en personbil.  

Årsaken til at satsen på 60,- ble økt til 100,- og 200,- var å kompensere for 
inntektsbortfallet som kommer av å ikke ta betalt over vekt på Yggeset. Ut fra dagens 
besøksmønster ble det beregnet at inntekten måtte være omtrent kr.150,- per 
betalende kunde for å nærme seg budsjettert inntekt. En så stor økning ble vurdert 
som urettferdig for de som leverer lite avfall. En enkel måte å fordele dette på var å 
skille mellom type bil. Det ble vurdert at denne modellen ville være effektiv å 
håndheve og forutsigbart for besøkende å vite hva de skal betale.  

Ved ankomst til gjenvinningsstasjonen skal kundene registrere hvilke 
avfallsfraksjoner de har med seg, og enkelte fraksjoner skal fortsatt være 
kostnadsfritt å levere, som hageavfall, farlig avfall og elektronisk avfall.   

Ny gebyrmodell 

I denne saken presenteres et nytt forslag til gebyrmodell for levering til kommunens 
gjenvinningsstasjoner. I denne modellen beholdes en fast minimumspris, slik det er i 
dag på Yggeset. Dersom kundene har med seg avfall over en viss mengde, må de 
betale ekstra. Dette er også lik dagens praksis på Yggeset. Utfordringen er, som 
tidligere nevnt, at det ikke er vekter på Follestad, og at det er utfordrende å sette opp 
vekter slik stasjonen er utformet i dag. Derfor foreslår kommunedirektøren at det på 
Follestad innføres en grense på antall kubikkmeter, mens man på Yggeset fortsetter 
å bruke vekt.      

Minimumspris foreslås til kr. 65,- både på Yggeset og Follestad for 2023. Denne 
prisen skal dekke medbragt avfall opp til en viss mengde. Det foreslås å fortsatt 
benytte vekter på Yggeset, og beholde dagens grense på 150 kg. Dersom kunder 
har med seg mer enn 150 kg avfall, betaler de pris per kg basert på type avfall. Da 
det ikke er praktisk gjennomførbart å installere vekter på Follestad i dag, foreslås det 
å benytte kubikkmeter som mengdeindikator her. Grensen foreslås å settes til 1m3. 
Foreslåtte satser er estimert å gi en relativt lik kostnad per lass for 
gjennomsnittskunden uavhengig om det leveres på Yggeset eller Follestad. Det vil 
likevel være tilfeller hvor det vil være billigere å levere lass på den ene stasjonen 
fremfor den andre, alt ettersom hvor godt lasset er pakket og massetettheten til 
avfallet. Dette er til en viss grad kompensert for ved å ha ulike vektpriser på 
avfallstypene på Yggeset, grunnet at materialene har ulikt forhold mellom vekt og 
volum (kg/m3). Se vedlegg for tabell med foreslåtte satser for 2023.  

I motsetning til opprinnelig forslag vil nytt forslag til gebyrmodell ikke medføre en fullt 
ut harmonisert modell mellom Yggeset og Follestad. Dette var også en av årsakene 

I opprinnelig foreslått modell var det et skille på personbil og større biler, samt
personbil med henger. Begrunnelsen for dette skillet er at større biler, og biler med
henger, generelt vil frakte med seg mer avfall enn kun en personbil.

Årsaken til at satsen på 60,- ble økt til 100,- og 200,- var å kompensere for
inntektsbortfallet som kommer av å ikke ta betalt over vekt på Yggeset. Ut fra dagens
besøksmønster ble det beregnet at inntekten måtte være omtrent kr.150,- per
betalende kunde for å nærme seg budsjettert inntekt. En så stor økning ble vurdert
som urettferdig for de som leverer lite avfall. En enkel måte å fordele dette på var å
skille mellom type bil. Det ble vurdert at denne modellen ville være effektiv å
håndheve og forutsigbart for besøkende å vite hva de skal betale.

Ved ankomst til gjenvinningsstasjonen skal kundene registrere hvilke
avfallsfraksjoner de har med seg, og enkelte fraksjoner skal fortsatt være
kostnadsfritt å levere, som hageavfall, farlig avfall og elektronisk avfall.

Ny gebyrmodell

I denne saken presenteres et nytt forslag til gebyrmodell for levering til kommunens
gjenvinningsstasjoner. I denne modellen beholdes en fast minimumspris, slik det er i
dag på Yggeset. Dersom kundene har med seg avfall over en viss mengde, må de
betale ekstra. Dette er også lik dagens praksis på Yggeset. Utfordringen er, som
tidligere nevnt, at det ikke er vekter på Follestad, og at det er utfordrende å sette opp
vekter slik stasjonen er utformet i dag. Derfor foreslår kommunedirektøren at det på
Follestad innføres en grense på antall kubikkmeter, mens man på Yggeset fortsetter
å bruke vekt.

Minimumspris foreslås til kr. 65,- både på Yggeset og Follestad for 2023. Denne
prisen skal dekke medbragt avfall opp til en viss mengde. Det foreslås å fortsatt
benytte vekter på Yggeset, og beholde dagens grense på 150 kg. Dersom kunder
har med seg mer enn 150 kg avfall, betaler de pris per kg basert på type avfall. Da
det ikke er praktisk gjennomførbart å installere vekter på Follestad i dag, foreslås det
å benytte kubikkmeter som mengdeindikator her. Grensen foreslås å settes til 1m3.
Foreslåtte satser er estimert å gi en relativt lik kostnad per lass for
gjennomsnittskunden uavhengig om det leveres på Yggeset eller Follestad. Det vil
likevel være tilfeller hvor det vil være billigere å levere lass på den ene stasjonen
fremfor den andre, alt ettersom hvor godt lasset er pakket og massetettheten til
avfallet. Dette er til en viss grad kompensert for ved å ha ulike vektpriser på
avfallstypene på Yggeset, grunnet at materialene har ulikt forhold mellom vekt og
volum (kg/m3). Se vedlegg for tabell med foreslåtte satser for 2023.

I motsetning til opprinnelig forslag vil nytt forslag til gebyrmodell ikke medføre en fullt
ut harmonisert modell mellom Yggeset og Follestad. Dette var også en av årsakene
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til at dette ikke ble foreslått i opprinnelig HP. Ny modell vil imidlertid være betraktelig 
mer harmonisert enn dagens modell.  

Det er imidlertid viktig å poengtere at bruk av kubikkmeter i stor grad vil medføre 
behov for skjønnsmessige vurderinger, både av kunder og ansatte. Det kan være 
vanskelig for en kunde å estimere volum, noe som kan føre til økt behov for 
veiledning, og større potensiale for uenighet mellom kundeveiledere og kunder. Det 
foreslås derfor å sette opp veiledningsmateriale på Follestad, som f.eks. illustrering 
av hvor mye 1 m3 er, samt ha god veiledning om tema på kommunens nettsider.  

Begge gebyrmodellene oppsummert 

Tabell 1: oppsummering av de to gebyrmodellene 

 Fordel Ulempe 

Lik løsning på begge 
gjenvinningsstasjonene. 

Er ikke direkte knyttet til 
hvor mye man leverer, men 
hva man potensielt kunne 
levert.  

Opprinnelig gebyrmodell: 
Differensiering basert på 
biltype 

Enkel å forholde seg til. Kan i mange tilfeller 
oppleves urettferdig. 

I større grad basert på “pay 
as you throw” prinsippet. 

Ulik løsning mellom 
gjenvinningsstasjonene. 

Ny gebyrmodell: 
Differensiering basert på 
mengde avfall 

 Kan oppleves vanskelig å 
estimere mengde. 

 
Fremtidsbilde 

Asker kommune er avhengig av at kommunens innbyggere i enda større grad 
sorterer avfallet sitt riktig. Dette for å nå det nasjonale kravet om 65% 
materialgjenvinning av husholdningsavfall innen 2035, samt for å følge våre egne 
strategier fra Temaplan Handling mot klimaendringene 2021-2033. Kommunen må 
derfor legge til rette for bedre sortering, også på gjenvinningsstasjonene. På sikt 
ønsker administrasjonen her å foreslå en løsning som innebærer at avfall som skal til 
materialgjenvinning tydeligere skilles fra avfall som skal til forbrenning eller deponi, i 
tillegg til at kostnadene for å levere disse fraksjonene differensieres i større grad enn 
i dag. Ved å opprette egne områder for avfall som skal til materialgjenvinning og 
avfall som skal til energigjenvinning/deponi, kan man sette opp vekter før innkjøring 
til energigjenvinning/deponi. Det kan for eksempel innebære at kundene kan levere 
alt avfall som går til materialgjenvinning kostnadsfritt, men at de betaler egenandel 
for å levere avfall til energigjenvinning og deponi. En slik ordning vil gi ytterligere 

til at dette ikke ble foreslått i opprinnelig HP. Ny modell vil imidlertid være betraktelig
mer harmonisert enn dagens modell.

Det er imidlertid viktig å poengtere at bruk av kubikkmeter i stor grad vil medføre
behov for skjønnsmessige vurderinger, både av kunder og ansatte. Det kan være
vanskelig for en kunde å estimere volum, noe som kan føre til økt behov for
veiledning, og større potensiale for uenighet mellom kundeveiledere og kunder. Det
foreslås derfor å sette opp veiledningsmateriale på Follestad, som f.eks. illustrering
av hvor mye 1 m3 er, samt ha god veiledning om tema på kommunens nettsider.

Begge gebyrmodeIlene oppsummert

Tabell 1: oppsummering av de to gebyrmodel/ene

Fordel Ulempe

Opprinnelig gebyrmodell: Lik løsning på begge Er ikke direkte knyttet til
Differensiering basert på gjenvinningsstasjonene. hvor mye man leverer, men
biltype hva man potensielt kunne

levert.

Enkel å forholde seg til. Kan i mange tilfeller
oppleves urettferdig.

Ny gebyrmodell: I større grad basert på "pay Ulik løsning mellom
Differensiering basert på as you throw" prinsippet. gjenvinningsstasjonene.
mengde avfall

Kan oppleves vanskelig å
estimere mengde.

Fremtidsbilde

Asker kommune er avhengig av at kommunens innbyggere i enda større grad
sorterer avfallet sitt riktig. Dette for å nå det nasjonale kravet om 65%
materialgjenvinning av husholdningsavfall innen 2035, samt for å følge våre egne
strategier fra Temaplan Handling mot klimaendringene 2021-2033. Kommunen må
derfor legge til rette for bedre sortering, også på gjenvinningsstasjonene. På sikt
ønsker administrasjonen her å foreslå en løsning som innebærer at avfall som skal til
materialgjenvinning tydeligere skilles fra avfall som skal til forbrenning eller deponi, i
tillegg til at kostnadene for å levere disse fraksjonene differensieres i større grad enn
i dag. Ved å opprette egne områder for avfall som skal til materialgjenvinning og
avfall som skal til energigjenvinning/deponi, kan man sette opp vekter før innkjøring
til energigjenvinning/deponi. Det kan for eksempel innebære at kundene kan levere
alt avfall som går til materialgjenvinning kostnadsfritt, men at de betaler egenandel
for å levere avfall til energigjenvinning og deponi. En slik ordning vil gi ytterligere
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insentiv til å redusere mengde restavfall. Det vil imidlertid kreve omfattende 
tilrettelegging på gjenvinningsstasjonene, da det bør etableres ulike soner for de 
ulike avfallstypene. Modellen med egenandel som nå fastsettes vil være et steg i 
riktig retning til gjenvinningsstasjoner som fullt ut baserer seg på en «pay as you 
throw»- løsning.  

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Renovasjonsordningen i Asker er viktig for gjennomføringen av strategiene satt i 
temaplan Handling mot klimaendringene. Arbeidet med å harmonisere tilbudet ved 
kommunens gjenvinningsstasjoner anses derfor å være viktig for alle tre 
bærekraftsdimensjoner samtidig som det bidrar til måloppnåelse innen følgende 
bærekraftsmål:  

• Mål 9: Innovasjon, digitalisering og næringsutvikling 
• Mål 11: Bærekraftige byer og samfunn 
• Mål 13: Handling mot klimaendringene  
• Mål 17: Samarbeid for å nå målene 

 

4. Tidligere behandling 
Fellesnemda vedtok i 2018 at kommunesammenslåingen innebar overføring av 
eksisterende renovasjonstjenester til nye Asker kommune, og at dette ikke skulle 
endre tjenestens kvalitet, funksjon eller pris. Sak PS0067/18  

Som et ledd i harmoniseringen av kommunens to gjenvinningsstasjoner vedtok 
Utvalg for samfunnstjenester i 2021 at åpningstidene på Follestad 
gjenvinningsstasjon skulle endres. De ble endret slik at det samlede åpningstilbudet 
for kommunens innbyggere ble utvidet til kveldsåpent fire dager i uken. Sak 
21/02420-1 

Formannskapets sak 178/21, vedtakspunkt 6: Formannskapet ber om en sak om 
harmonisering av betaling ved innlevering på gjenvinningsstasjonene, Yggeset og 
Follestad.  

Vedtaket fra Formannskapet ble besvart i sak 68/21 (Utvalg for samfunnstjenester), 
17/22 (Formannskapet) og 24/22 (Kommunestyret).  

Kommunestyrets sak 113/22: Kommunestyret vedtok gebyrer og brukerbetalinger for 
2023, med unntak av gebyrer for husholdningsavfall. Her bes kommunedirektøren 
fremme egen sak til første møte i hovedutvalg for samfunnstjenester og 
kommunestyremøte i 2023.   

insentiv til å redusere mengde restavfall. Det vil imidlertid kreve omfattende
tilrettelegging på gjenvinningsstasjonene, da det bør etableres ulike soner for de
ulike avfallstypene. Modellen med egenandel som nå fastsettes vil være et steg i
riktig retning til gjenvinningsstasjoner som fullt ut baserer seg på en «pay as you
throw»- løsning.

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene
Renovasjonsordningen i Asker er viktig for gjennomføringen av strategiene satt i
temaplan Handling mot klimaendringene. Arbeidet med å harmonisere tilbudet ved
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• Mål 17: Samarbeid for å nå målene

4. Tidligere behandling
Fellesnemda vedtok i 2018 at kommunesammenslåingen innebar overføring av
eksisterende renovasjonstjenester til nye Asker kommune, og at dette ikke skulle
endre tjenestens kvalitet, funksjon eller pris. Sak PS0067/18

Som et ledd i harmoniseringen av kommunens to gjenvinningsstasjoner vedtok
Utvalg for samfunnstjenester i 2021 at åpningstidene på Follestad
gjenvinningsstasjon skulle endres. De ble endret slik at det samlede åpningstilbudet
for kommunens innbyggere ble utvidet til kveldsåpent fire dager i uken. Sak
21/02420-1

Formannskapets sak 178/21, vedtakspunkt 6: Formannskapet ber om en sak om
harmonisering av betaling ved innlevering på gjenvinningsstasjonene, Yggeset og
Follestad.

Vedtaket fra Formannskapet ble besvart i sak 68/21 (Utvalg for samfunnstjenester),
17/22 (Formannskapet) og 24/22 (Kommunestyret).

Kommunestyrets sak 113/22: Kommunestyret vedtok gebyrer og brukerbetalinger for
2023, med unntak av gebyrer for husholdningsavfall. Her bes kommunedirektøren
fremme egen sak til første møte i hovedutvalg for samfunnstjenester og
kommunestyremøte i 2023.
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5. Kommunedirektørens vurdering 
Uansett hvilken gebyrmodell som velges, anser kommunedirektøren at innføring av 
en ny struktur for betaling av egenandel på kommunens gjenvinningsstasjoner vil 
være et steg i riktig retning, hvor vi i større grad beveger oss mot en «pay as you 
throw» -løsning. De foreslåtte modellene anses å være i tråd med intensjonen fra 
sak 24/22 om brukerbetaling på gjenvinningsstasjonene, hvor prinsippet om at 
forurenser betaler ligger til grunn.  

Kommunedirektøren vurderer at modellen som innebærer bruk av vekt på Yggeset 
og volum på Follestad vil være hensiktsmessig på den måten at differensierte priser 
brukes som verktøy for å nå kommunens mål om økt materialgjenvinning og 
avfallsreduksjon. Selv om denne modellen ikke er like enkel å forholde seg til som 
opprinnelig foreslått modell, anser kommunedirektøren at det vil være fullt mulig å 
håndheve denne modellen gjennom godt veiledningsmateriell. Etter en ny vurdering 
anses denne modellen å være mer hensiktsmessig enn den opprinnelige forslåtte 
modellen.  

Selv om man kunne valgt en løsning hvor begge stasjonene benytter volum, og 
dermed praktiseres likt, anser kommunedirektøren at det vil være lite hensiktsmessig 
å gå bort fra en vektbasert løsning på Yggeset, hvor vi allerede har vekter plassert 
og kundene er vant til dette. På sikt er det ønskelig å etablere vekter også på 
Follestad. Dette vil imidlertid være naturlig å gjennomføre når man gjør større 
omstruktureringer på stasjonen for å legge til rette for økt differensiering mellom 
avfallstypene. Foreslått vedtak anses være et naturlig første steg i så henseende.  

Data fra det nye adgangskontrollsystemet vil brukes for å optimalisere 
gebyrstrukturen i tiden fremover.  

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Gebyrer og brukerbetalinger - prisliste for 2023 husholdningsrenovasjon 

 

5. Kommunedirektørens vurdering
Uansett hvilken gebyrmodell som velges, anser kommunedirektøren at innføring av
en ny struktur for betaling av egenandel på kommunens gjenvinningsstasjoner vil
være et steg i riktig retning, hvor vi i større grad beveger oss mot en «pay as you
throw» -løsning. De foreslåtte modeIlene anses å være i tråd med intensjonen fra
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forurenser betaler ligger til grunn.

Kommunedirektøren vurderer at modellen som innebærer bruk av vekt på Yggeset
og volum på Follestad vil være hensiktsmessig på den måten at differensierte priser
brukes som verktøy for å nå kommunens mål om økt materialgjenvinning og
avfallsreduksjon. Selv om denne modellen ikke er like enkel å forholde seg til som
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håndheve denne modellen gjennom godt veiledningsmateriell. Etter en ny vurdering
anses denne modellen å være mer hensiktsmessig enn den opprinnelige forslåtte
modellen.

Selv om man kunne valgt en løsning hvor begge stasjonene benytter volum, og
dermed praktiseres likt, anser kommunedirektøren at det vil være lite hensiktsmessig
å gå bort fra en vektbasert løsning på Yggeset, hvor vi allerede har vekter plassert
og kundene er vant til dette. På sikt er det ønskelig å etablere vekter også på
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Lars Bjerke
kommunedirektør

Dokumentet er elektronisk godkjent.
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/00136 Karl Rickard Persson 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 5/23 
2 Formannskapet 24.01.2023 16/23 
3 Kommunestyret 31.01.2023 7/23 
  

Egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene i Asker 
kommune 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 19.01.2023 sak 5/23 

Behandling 

Saksbehandler Karl R. Persson og Gjert Anders Glesne besvarte spørsmål. 

Innsendte spørsmål fra Elisabeth Holter-Schøyen, V og Espen Hansen Aspås, FrP  
til saken ble besvart under behandlingen av saken. 

Forslag fremmet fra V, H og Sp ved Elisabeth Holter-Schøyen, V:  

Nytt vedtakspunkt 1: 

Det innføres ekspedisjonsgebyr/egenandel på Follestad. 
Engangsgebyr/ekspedisjonsgebyr settes til kr 65 begge steder. 

Det innføres ikke gebyr for avfall basert på vekt på Yggeset og volum på Follestad. 
Kommunedirektøren kommer tilbake med sak om gebyrer på gjenvinningsstasjonene 
etter likhetsprinsippet basert på vekt, når løsning er klart for dette. 

Korrigert vedtakspunkt 2: 

Øvrige gebyrer for husholdningsavfall vedtas i henhold til tabell 1. 

Vedtakspunkt 3 som kommunedirektørens. 

0 Asker
kommune

Saksprotokoll

Arivsak
23/00136

Saksbehandler
Karl Rickard Persson

Behandlet av
1 Utvalg for samfunnstjenester
2 Formannskapet
3 Kommunestyret

Møtedato
19.01.2023
24.01.2023
31.01.2023

Saksnr.
5/23
16/23
7/23

Egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene i Asker
kommune

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 19.01.2023 sak 5/23

Behandling

Saksbehandler Karl R. Persson og Gjert Anders Glesne besvarte spørsmål.

Innsendte spørsmål fra Elisabeth Holter-Schøyen, V og Espen Hansen Aspås, FrP
til saken ble besvart under behandlingen av saken.

Forslag fremmet fra V, H og Sp ved Elisabeth Holter-Schøyen, V:

Nytt vedtakspunkt 1:

Det innføres ekspedisjonsgebyr/egenandel på Follestad.
Engangsgebyr/ekspedisjonsgebyr settes til kr 65 begge steder.

Det innføres ikke gebyr for avfall basert på vekt på Yggeset og volum på Follestad.
Kommunedirektøren kommer tilbake med sak om gebyrer på gjenvinningsstasjonene
etter likhetsprinsippet basert på vekt, når løsning er klart for dette.

Korrigert vedtakspunkt 2:

Øvrige gebyrer for husholdningsavfall vedtas i henhold til tabell 1.

Vedtakspunkt 3 som kommunedirektørens.
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Forslag fremmet fra AP, MDG og FrP ved Trude Nygård Evensen, AP 

1. Innbyggere i Asker skal ikke betale egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene 
i Asker kommune.  

2. Planlagt adgangskontroll iverksettes så raskt som mulig. 

3. Reduksjon i pris ved hjemmekompostering skal også prisjusteres. 

Forslag fremmet fra V, H og Sp ved Elisabeth Holter-Schøyen, V satt opp mot 
forslaget fremmet fra AP, MDG og FrP ved Trude Nygård Evensen, AP. 

Forslaget fremmet av V, H, og SP ved Elisabeth Holter-Schøyen, V ble vedtatt mot 5 
stemmer, Trude Nygård Evensen, A, Svein Hillestad, A, Emelie Spjut, MDG, Jon 
Gustav Kirkerud, MDG og Espen Hansen Aspås, FrP. 

 

Vedtak  

1. Det innføres ekspedisjonsgebyr/egenandel på Follestad. 
Engangsgebyr/ekspedisjonsgebyr settes til kr 65 begge steder. 

Det innføres ikke gebyr for avfall basert på vekt på Yggeset og volum på 
Follestad. Kommunedirektøren kommer tilbake med sak om gebyrer på 
gjenvinningsstasjonene etter likhetsprinsippet basert på vekt, når løsning er 
klart for dette. 

2. Øvrige gebyrer for husholdningsavfall vedtas i henhold til tabell 1. 

3. Gebyrordninger i tråd med nasjonale føringer («Pay-as-you-throw») på 
gjenvinningsstasjonene utredes videre. 

 

 

 

Forslag fremmet fra AP, MDG og FrP ved Trude Nygård Evensen, AP

1. Innbyggere i Asker skal ikke betale egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene
i Asker kommune.

2. Planlagt adgangskontroll iverksettes så raskt som mulig.

3. Reduksjon i pris ved hjemmekompostering skal også prisjusteres.

Forslag fremmet fra V, H og Sp ved Elisabeth Holter-Schøyen, V satt opp mot
forslaget fremmet fra AP, MDG og FrP ved Trude Nygård Evensen, AP.

Forslaget fremmet av V, H, og SP ved Elisabeth Holter-Schøyen, V ble vedtatt mot 5
stemmer, Trude Nygård Evensen, A, Svein Hillestad, A, Emelie Spjut, MDG, Jon
Gustav Kirkerud, MDG og Espen Hansen Aspås, FrP.

Vedtak

1. Det innføres ekspedisjonsgebyr/egenandel på Follestad.
Engangsgebyr/ekspedisjonsgebyr settes til kr 65 begge steder.

Det innføres ikke gebyr for avfall basert på vekt på Yggeset og volum på
Follestad. Kommunedirektøren kommer tilbake med sak om gebyrer på
gjenvinningsstasjonene etter likhetsprinsippet basert på vekt, når løsning er
klart for dette.

2. Øvrige gebyrer for husholdningsavfall vedtas i henhold til tabell 1.

3. Gebyrordninger i tråd med nasjonale føringer («Pay-as-you-throw») på
gjenvinningsstasjonene utredes videre.

2/2
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/00136 Karl Rickard Persson 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 5/23 
2 Formannskapet 24.01.2023 16/23 
3 Kommunestyret 31.01.2023 7/23 
  

Egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene i Asker 
kommune 

Formannskapet har behandlet saken i møte 24.01.2023 sak 16/23 

Behandling 

Elisabeth Holter-Schøyen (V) tok opp vedtak fra Utvalg for samfunnstjenester: 

1. Det innføres ekspedisjonsgebyr/egenandel på Follestad. 
Engangsgebyr/ekspedisjonsgebyr settes til kr 65 begge steder. 
Det innføres ikke gebyr for avfall basert på vekt på Yggeset og volum på 
Follestad. Kommunedirektøren kommer tilbake med sak om gebyrer på 
gjenvinningsstasjonene etter likhetsprinsippet basert på vekt, når løsning er 
klart for dette. 

2. Øvrige gebyrer for husholdningsavfall vedtas i henhold til tabell 1. 
3. Gebyrordninger i tråd med nasjonale føringer («Pay-as-you-throw») på 

gjenvinningsstasjonene utredes videre. 

 

Ivar Granum (A) fremmet følgende forslag, på vegne av A, MDG, FrP og SV: 

1. Innbyggere i Asker skal ikke betale egenandel ved bruk av 
gjenvinningsstasjonene i Asker kommune. 

2. Planlagt adgangskontroll iverksettes så raskt som mulig. 
3. Reduksjon i pris ved hjemmekompostering skal også prisjusteres. 

0 Asker
kommune

Saksprotokoll

Arivsak
23/00136

Saksbehandler
Karl Rickard Persson

Behandlet av
1 Utvalg for samfunnstjenester
2 Formannskapet
3 Kommunestyret

Møtedato
19.01.2023
24.01.2023
31.01.2023

Saksnr.
5/23
16/23
7/23

Egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene i Asker
kommune

Formannskapet har behandlet saken i møte 24.01.2023 sak 16/23

Behandling

Elisabeth Holter-Schøyen (V) tok opp vedtak fra Utvalg for samfunnstjenester:

1. Det innføres ekspedisjonsgebyr/egenandel på Follestad.
Engangsgebyrlekspedisjonsgebyr settes til kr 65 begge steder.

Det innføres ikke gebyr for avfall basert på vekt på Yggeset og volum på
Follestad. Kommunedirektøren kommer tilbake med sak om gebyrer på
gjenvinningsstasjonene etter likhetsprinsippet basert på vekt, når løsning er
klart for dette.

2. Øvrige gebyrer for husholdningsavfall vedtas i henhold til tabell 1.

3. Gebyrordninger i tråd med nasjonale føringer («Pay-as-you-throw») på
gjenvinningsstasjonene utredes videre.

Ivar Granum (A) fremmet følgende forslag, på vegne av A, MDG, FrP og SV:

1. Innbyggere i Asker skal ikke betale egenandel ved bruk av
gjenvinningsstasjonene i Asker kommune.

2. Planlagt adgangskontroll iverksettes så raskt som mulig.

3. Reduksjon i pris ved hjemmekompostering skal også prisjusteres.
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Holter-Schøyens forslag ble satt opp mot Granums forslag. Granums forslag fikk 5 
stemmer (A,MDG,FrP og SV), og falt. 

 

Innstilling  

1. Det innføres ekspedisjonsgebyr/egenandel på Follestad. 
Engangsgebyr/ekspedisjonsgebyr settes til kr 65 begge steder. 
Det innføres ikke gebyr for avfall basert på vekt på Yggeset og volum på 
Follestad. Kommunedirektøren kommer tilbake med sak om gebyrer på 
gjenvinningsstasjonene etter likhetsprinsippet basert på vekt, når løsning er 
klart for dette. 

2. Øvrige gebyrer for husholdningsavfall vedtas i henhold til tabell 1. 
3. Gebyrordninger i tråd med nasjonale føringer («Pay-as-you-throw») på 

gjenvinningsstasjonene utredes videre. 

 

 

 

Holter-Schøyens forslag ble satt opp mot Granums forslag. Granums forslag fikk 5
stemmer (A,MDG,FrP og SV), og falt.

Innstilling

1. Det innføres ekspedisjonsgebyr/egenandel på Follestad.
Engangsgebyr/ekspedisjonsgebyr settes til kr 65 begge steder.
Det innføres ikke gebyr for avfall basert på vekt på Yggeset og volum på
Follestad. Kommunedirektøren kommer tilbake med sak om gebyrer på
gjenvinningsstasjonene etter likhetsprinsippet basert på vekt, når løsning er
klart for dette.

2. Øvrige gebyrer for husholdningsavfall vedtas i henhold til tabell 1.
3. Gebyrordninger i tråd med nasjonale føringer («Pay-as-you-throw») på

gjenvinningsstasjonene utredes videre.
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/00136 Karl Rickard Persson 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 5/23 
2 Formannskapet 24.01.2023 16/23 
3 Kommunestyret 31.01.2023 7/23 
  

Egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene i Asker 
kommune 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 31.01.2023 sak 7/23 

Behandling 

Trude Nygård Evensen (A) foreslo følgende alternative vedtak, på vegne av 
A,MDG,SV,FrP: 

1. Innbyggere i Asker skal ikke betale egenandel ved bruk av 
gjenvinningsstasjonene i Asker kommune. 

2. Planlagt adgangskontroll iverksettes så raskt som mulig.  
3. Reduksjon i pris ved hjemmekompostering skal også prisjusteres. 

 

Bård Kjetil Dahl (R) tok opp kommunedirektørens innstilling i saken: 

1. Brukerbetaling ved gjenvinningsstasjonene baseres på mengde; inntil videre 
etter vekt på Yggeset, og volum på Follestad. 

2. Gebyrer for husholdningsavfall 2023 vedtas i henhold til tabell i vedlegg 1. 
3. Gebyrordninger i tråd med nasjonale føringer «Pay-as-you-throw» på 

gjenvinningsstasjonene utredes videre. 

Dahl foreslo også et nytt punkt 4: 

4. Det utplasseres en vekt så snart som mulig på Follestad, som om nødvendig 
flyttes når endelig omstrukturering og en permanent plassering er klart. 
Brukerbetaling basert på vekt innføres på Follestad når vekta er på plass. 

0 Asker
kommune

Saksprotokoll

Arivsak
23/00136

Saksbehandler
Karl Rickard Persson

Behandlet av
1 Utvalg for samfunnstjenester
2 Formannskapet
3 Kommunestyret

Møtedato
19.01.2023
24.01.2023
31.01.2023

Saksnr.
5/23
16/23
7/23

Egenandel ved bruk av gjenvinningsstasjonene i Asker
kommune

Kommunestyret har behandlet saken i møte 31.01.2023 sak 7/23

Behandling

Trude Nygård Evensen (A) foreslo følgende alternative vedtak, på vegne av
A,MDG,SV,FrP:

1. Innbyggere i Asker skal ikke betale egenandel ved bruk av
gjenvinningsstasjonene i Asker kommune.

2. Planlagt adgangskontroll iverksettes så raskt som mulig.
3. Reduksjon i pris ved hjemmekompostering skal også prisjusteres.

Bård Kjetil Dahl (R) tok opp kommunedirektørens innstilling i saken:

1. Brukerbetaling ved gjenvinningsstasjonene baseres på mengde; inntil videre
etter vekt på Yggeset, og volum på Follestad.

2. Gebyrer for husholdningsavfall 2023 vedtas i henhold til tabell i vedlegg 1.
3. Gebyrordninger i tråd med nasjonale føringer «Pay-as-you-throw» på

gjenvinningsstasjonene utredes videre.

Dahl foreslo også et nytt punkt 4:

4. Det utplasseres en vekt så snart som mulig på Follestad, som om nødvendig
flyttes når endelig omstrukturering og en permanent plassering er klart.
Brukerbetaling basert på vekt innføres på Follestad når vekta er på plass.
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Nygård Evensens forslag i tre punkter fikk alle 21 stemmer (A,MDG,SV,FrP), og falt. 
 
Dahls forslag, punkt 1, fikk 1 stemme (R), og falt. 
 
Innstillingens punkt 1 ble deretter vedtatt, mot 22 stemmer (A,MDG,SV,FrP,R). 
 
Innstillingens punkter 2 og 3 ble begge vedtatt, mot 21 stemmer (A,MDG,SV,FrP). 
 
Dahls forslag til nytt punkt 4 fikk 1 stemme (R), og falt. 

Vedtak  

1. Det innføres ekspedisjonsgebyr/egenandel på Follestad. 
Engangsgebyr/ekspedisjonsgebyr settes til kr 65 begge steder. 
Det innføres ikke gebyr for avfall basert på vekt på Yggeset og volum på 
Follestad. Kommunedirektøren kommer tilbake med sak om gebyrer på 
gjenvinningsstasjonene etter likhetsprinsippet basert på vekt, når løsning er 
klart for dette. 

2. Øvrige gebyrer for husholdningsavfall vedtas i henhold til tabell 1. 
3. Gebyrordninger i tråd med nasjonale føringer («Pay-as-you-throw») på 

gjenvinningsstasjonene utredes videre. 

 

 

 

Nygård Evensens forslag i tre punkter fikk alle 21 stemmer (A,MDG,SV,FrP), og falt.

Dahls forslag, punkt 1, fikk 1 stemme (R), og falt.

Innstillingens punkt 1 ble deretter vedtatt, mot 22 stemmer (A,MDG,SV,FrP,R).

Innstillingens punkter 2 og 3 ble begge vedtatt, mot 21 stemmer (A,MDG,SV,FrP).

Dahls forslag til nytt punkt 4 fikk 1 stemme (R), og falt.

Vedtak

1. Det innføres ekspedisjonsgebyr/egenandel på Follestad.
Engangsgebyr/ekspedisjonsgebyr settes til kr 65 begge steder.
Det innføres ikke gebyr for avfall basert på vekt på Yggeset og volum på
Follestad. Kommunedirektøren kommer tilbake med sak om gebyrer på
gjenvinningsstasjonene etter likhetsprinsippet basert på vekt, når løsning er
klart for dette.

2. Øvrige gebyrer for husholdningsavfall vedtas i henhold til tabell 1.
3. Gebyrordninger i tråd med nasjonale føringer («Pay-as-you-throw») på

gjenvinningsstasjonene utredes videre.
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/21560-2 Alf Harald Holmboe 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 
 

Dialogmøter 2023 - Hovedutvalg for Samfunnstjenester 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Dialogmøter gjennomføres i løpet av mars 2023, og følger agenda og plan for 
gjennomføring som skissert i denne saken. 
 

2. Følgende temaer kan eventuelt settes på agendaen for hovedutvalgets 
dialogmøter i 2023: 
 

• Landbruk, klima og miljø 
• Kommunaltekniske tjenester 

 
3. Dialogmøtene oppsummeres i hovedutvalgsmøtet i april, som grunnlag for 

behandling av sak om hovedutvalgets innspill og prioriteringer til 
kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2024-
2027 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Hensikten med denne saken er å avklare hvilke temaer som skal settes på 
agendaen for hovedutvalgets dialogmøter i mars. Saken redegjør i tillegg for det 
overordnede opplegget for planlegging og gjennomføring av dialogmøtene. 

Dialogmøter er årlige møter mellom hovedutvalgene, brukere og 
interesseorganisasjoner for å ha dialog om godt samarbeid og videreutvikle 
tjenester. 

    0 Asker
kommune

Saksframlegg

Arkivsak
22/21560-2

Saksbehandler
Alf Harald Holmboe

Behandles av
Utvalg for samfunnstjenester

Møtedato
19.01.2023

Dialogmøter 2023 - Hovedutvalg for Samfunnstjenester

Kommunedirektørens forslag til vedtak:

1. Dialogmøter gjennomføres i løpet av mars 2023, og følger agenda og plan for
gjennomføring som skissert i denne saken.

2. Følgende temaer kan eventuelt settes på agendaen for hovedutvalgets
dialogmøter i 2023:

• Landbruk, klima og miljø
• Kommunaltekniske tjenester

3. Dialogmøtene oppsummeres i hovedutvalgsmøtet i april, som grunnlag for
behandling av sak om hovedutvalgets innspill og prioriteringer til
kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2024-
2027

1. Sammendrag og konklusjon
Hensikten med denne saken er å avklare hvilke temaer som skal settes på
agendaen for hovedutvalgets dialogmøter i mars. Saken redegjør i tillegg for det
overordnede opplegget for planlegging og gjennomføring av dialogmøtene.

Dialogmøter er årlige møter mellom hovedutvalgene, brukere og
interesseorganisasjoner for å ha dialog om godt samarbeid og videreutvikle
tjenester.
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2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Dialogmøter er ett av flere verktøy for innbyggermedvirkning og inngår som en del av 
plan- og styringssystemet i Asker kommune.  

Kommunestyret vedtok 13. desember 2022 sak om politisk årshjul for 2023 (sak 
0109/22). Saken redegjør for de sentrale plan- og styringsprosessene knyttet til 
spesielt handlingsprogramprosessen, og skal bidra til å sikre en god og forutsigbar 
plan for de politiske årshjulsprosessene. Asker kommune har valgt en modell der 
hovedutvalgene får mulighet til å komme med innspill til kommunedirektørens videre 
arbeid med budsjettet før forslaget legges frem. 

Hensikten med dialogmøtene er å skape en arena for dialog med 
interesseorganisasjoner knyttet til videreutvikling av tjenestene. Innspillene fra 
dialogmøtene oppsummeres i hovedutvalgenes møter i april, og danner grunnlag for 
behandling av sak om innspill og prioriteringer til kommunedirektørens videre arbeid 
med forslag til Handlingsprogram 2024-2027.   

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
FNs bærekraftsmål utgjør det overordnede rammeverket for utviklingen av 
Askersamfunnet, og er forankret i kommuneplanen og handlingsprogrammet. Asker 
kommune vektlegger å ha en helhetlig tilnærming til de tre bærekraftsdimensjonene - 
økonomisk bærekraft, miljømessig bærekraft og sosial bærekraft.  

Sosial bærekraft innebærer blant annet at kommunen skal bidra til å sikre 
innbyggerne likeverdige muligheter til å delta i og ta medansvar i samfunnet. Gode 
medvirkningsprosesser er en forutsetning for å lykkes med kommunens målsettinger 
om økt medborgerskap og samskaping.  

 

4. Tidligere behandling 
Saken er ikke tidligere behandlet. 

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
I samsvar med føringene i sak om politisk årshjul for 2023, anbefaler 
kommunedirektøren følgende overordnede opplegg for gjennomføring av 
dialogmøter våren 2023.  

Tidspunkt og sted 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger
Dialogmøter er ett av flere verktøy for innbyggermedvirkning og inngår som en del av
plan- og styringssystemet i Asker kommune.

Kommunestyret vedtok 13. desember 2022 sak om politisk årshjul for 2023 (sak
0109/22). Saken redegjør for de sentrale plan- og styringsprosessene knyttet til
spesielt handlingsprogramprosessen, og skal bidra til å sikre en god og forutsigbar
plan for de politiske årshjulsprosessene. Asker kommune har valgt en modell der
hovedutvalgene får mulighet til å komme med innspill til kommunedirektørens videre
arbeid med budsjettet før forslaget legges frem.

Hensikten med dialogmøtene er å skape en arena for dialog med
interesseorganisasjoner knyttet til videreutvikling av tjenestene. Innspillene fra
dialogmøtene oppsummeres i hovedutvalgenes møter i april, og danner grunnlag for
behandling av sak om innspill og prioriteringer til kommunedirektørens videre arbeid
med forslag til Handlingsprogram 2024-2027.

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene
FNs bærekraftsmål utgjør det overordnede rammeverket for utviklingen av
Askersamfunnet, og er forankret i kommuneplanen og handlingsprogrammet. Asker
kommune vektlegger å ha en helhetlig tilnærming til de tre bærekraftsdimensjonene -
økonomisk bærekraft, miljømessig bærekraft og sosial bærekraft.

Sosial bærekraft innebærer blant annet at kommunen skal bidra til å sikre
innbyggerne likeverdige muligheter til å delta i og ta medansvar i samfunnet. Gode
medvirkningsprosesser er en forutsetning for å lykkes med kommunens målsettinger
om økt medborgerskap og samskaping.

4. Tidligere behandling
Saken er ikke tidligere behandlet.

5. Kommunedirektørens vurdering
I samsvar med føringene i sak om politisk årshjul for 2023, anbefaler
kommunedirektøren følgende overordnede opplegg for gjennomføring av
dialogmøter våren 2023.

Tidspunkt og sted
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Det anbefales at dialogmøtene gjennomføres innen utgangen av mars 2023. 
Kommunedirektøren anbefaler at møtene avholdes på ettermiddag/kveld.  

Kommunedirektøren foreslår at dialogmøte avholdes onsdag 15. mars i 
kommunestyresalen i Asker rådhus. Forslag til tidspunkt er 17:00 – 20:30. Videre 
foreslår kommunedirektøren at møte deles inn i to hovedtemaer, Landbruk, natur og 
miljø og kommunaltekniske tjenester, og at hver organisasjon får 10 minutter til 
dialog. For organisasjoner med flere lokallag i kommunen, så anbefales det at de får 
15 minutter til dialog, og at de anmodes om å samkjøre seg i forkant av møte.    

Tabellen under viser forslag til tidspunkt for hovedtemaene, inviterte organisasjon og 
tentativ kjøreplan for dialogmøte.   

HOVEDUTVALG FOR SAMFUNNSTJENESTER 
Tema Organisasjon Tid 

Røyken bondelag 
Hurum bondelag 
Asker og Bærum Bondelag 

15 min 

Oslo og Asker gartnerforening 10 min 
Skogeierlag i Asker 
Skogeierlaget i Røyken og Hurum 

10 min 

Asker JFF 
Røyken og Åros JFF 
Nordre Hurum JFF 
Søndre Hurum JFF 

15 min 

Naturvernforbundet Røyken og 
Hurum 
Naturvernforbundet i Asker 

15 min 

Asker Turlag 10 min 
Hurum Turistforening 10 min 
Oslofjorden friluftsråd 10 min 
Forum for Natur og friluftsliv - 
Akershus 
Forum for Natur og friluftsliv - 
Buskerud 

15 min 

Landbruk, natur og miljø 
 

17:00 - 19:05 

Birdlife Asker & Bærum  10 min 
Asker elveforum 10 min 
Huseiernes Landsforbund 10 min 
Asker Velforbund 10 min 
Asker og Bærum 
Trafikksikkerhetsforening 10 min 

Kommunal-tekniske 
tjenester 

 
19:20 - 20:30 

Nedre Buskerud Boligbyggelag 10 min 

Det anbefales at dialogmøtene gjennomføres innen utgangen av mars 2023.
Kommunedirektøren anbefaler at møtene avholdes på ettermiddag/kveld.

Kommunedirektøren foreslår at dialogmøte avholdes onsdag 15. mars i
kommunestyresalen i Asker rådhus. Forslag til tidspunkt er 17:00 - 20:30. Videre
foreslår kommunedirektøren at møte deles inn i to hovedtemaer, Landbruk, natur og
miljø og kommunaltekniske tjenester, og at hver organisasjon får 10 minutter til
dialog. For organisasjoner med flere lokallag i kommunen, så anbefales det at de får
15 minutter til dialog, og at de anmodes om å samkjøre seg i forkant av møte.

Tabellen under viser forslag til tidspunkt for hovedtemaene, inviterte organisasjon og
tentativ kjøreplan for dialogmøte.

HOVEDUTVALG FOR SAMFUNNSTJENESTER
Tema Organisasjon Tid

Røyken bondelag
Hurum bondelag 15 min
Asker og Bærum Bondelag
Oslo og Asker gartnerforening 10 min
Skogeierlag i Asker 10 min
Skogeierlaget i Røyken og Hurum
AskerJFF
Røyken og Åros JFF 15 min
Nordre Hurum JFF

Landbruk, natur og miljø Søndre Hurum JFF

17:00 - 19:05
Naturvernforbundet Røyken og
Hurum 15 min
Naturvernforbundet i Asker
Asker Turlag 10 min
Hurum Turistforening 10 min
Oslofjorden friluftsråd 10 min
Forum for Natur og friluftsliv -
Akershus 15 minForum for Natur og friluftsliv -
Buskerud
Birdlife Asker & Bærum 10 min
Asker elveforum 10 min

Kommunal-tekniske Huseiernes Landsforbund 10 min
tjenester Asker Velforbund 10 min

19:20 - 20:30
Asker og Bærum 10 min
Trafikksikkerhetsforening
Nedre Buskerud Boligbyggelag 10 min
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Asker og Bærum Boligbyggelag 10 min 
Asker Sentrum AS 10 min 

 

Deltakere 

Møtene ledes av hovedutvalgsleder. Det oppfordres til at alle medlemmer i 
hovedutvalget deltar. Organisasjoner inviteres til å delta med inntil to representanter. 

Administrasjonen deltar med inntil to personer (direktør og 
rådgiver/virksomhetsleder). Administrasjonen har en observatørrolle i møtet og 
skriver utkast til oppsummering.  

Agenda for møtene 

Det bør i dialogmøtet legges til rette for en uformell samtale der alle er likeverdige 
samtalepartnere. Inviterte organisasjoner kan legge frem egne synspunkter og stille 
spørsmål, og står fritt til å ta opp temaer og problemstillinger etter eget ønske.  

Kommunedirektøren anbefaler følgende agenda for dialogmøtene: 

1. Velkommen v/ hovedutvalgsleder 
2. Kort presentasjon av deltakerne v/ alle 
3. Samtale og dialog – interesseorganisasjonene får ordet 
4. Oppsummering v/ hovedutvalgsleder 

 
Invitasjon 

Invitasjon med agenda oversendes ut en måned i forkant av dialogmøtet, slik at de 
inviterte får nok tid til forberedelser. Det er utarbeidet et utkast til invitasjon og 
kjøreplan, jf. vedlegg 1 og 2. 

Praktisk tilrettelegging og gjennomføring 

Administrasjonen tar ansvar for praktisk tilrettelegging og gjennomføring av 
dialogmøtene. Dette innebærer blant annet følgende: 

• Administrasjonen reserverer møterom og sørger for enkel bevertning. 
• Administrasjonen utarbeider og oversender brev til brukerrådene med invitasjon 

til dialogmøtene. Brevene signeres av utvalgsleder. 
• Administrasjonen skriver utkast til oppsummering fra dialogmøtene. 

Oppsummeringen godkjennes av utvalgsleder før det sendes til hovedutvalgets 
medlemmer og inviterte deltagere. Oppsummeringene inngår som vedlegg til sak 
i april om innspill og prioriteringer til handlingsprogrammet.  

 

Asker og Bærum Boligbyggelag 10 min
Asker Sentrum AS 10 min

Deltakere

Møtene ledes av hovedutvalgsleder. Det oppfordres til at alle medlemmer i
hovedutvalget deltar. Organisasjoner inviteres til å delta med inntil to representanter.

Administrasjonen deltar med inntil to personer (direktør og
rådgiver/virksomhetsleder). Administrasjonen har en observatørrolle i møtet og
skriver utkast til oppsummering.

Agenda for møtene

Det bør i dialogmøtet legges til rette for en uformell samtale der alle er likeverdige
samtalepartnere. Inviterte organisasjoner kan legge frem egne synspunkter og stille
spørsmål, og står fritt til å ta opp temaer og problemstillinger etter eget ønske.

Kommunedirektøren anbefaler følgende agenda for dialogmøtene:

1. Velkommen v/ hovedutvalgsleder
2. Kort presentasjon av deltakerne v/ alle
3. Samtale og dialog - interesseorganisasjonene får ordet
4. Oppsummering v/ hovedutvalgsleder

Invitasjon

Invitasjon med agenda oversendes ut en måned i forkant av dialogmøtet, slik at de
inviterte får nok tid til forberedelser. Det er utarbeidet et utkast til invitasjon og
kjøreplan, jf. vedlegg 1 og 2.

Praktisk tilrettelegging og gjennomføring

Administrasjonen tar ansvar for praktisk tilrettelegging og gjennomføring av
dialogmøtene. Dette innebærer blant annet følgende:

• Administrasjonen reserverer møterom og sørger for enkel bevertning.
• Administrasjonen utarbeider og oversender brev til brukerrådene med invitasjon

til dialogmøtene. Brevene signeres av utvalgsleder.
• Administrasjonen skriver utkast til oppsummering fra dialogmøtene.

Oppsummeringen godkjennes av utvalgsleder før det sendes til hovedutvalgets
medlemmer og inviterte deltagere. Oppsummeringene inngår som vedlegg til sak
i april om innspill og prioriteringer til handlingsprogrammet.
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Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg: 

Utkast til invitasjon dialogmøte 
Utkast til kjøreplan dialogmøter 
Vedlegg:  

Vedlegg 1- Utkast til invitasjon dialogmøte 
Vedlegg 2 - Utkast kjøreplan dialogmøter 

 

Lars Bjerke
kommunedirektør

Dokumentet er elektronisk godkjent.

Vedlegg:

Utkast til invitasjon dialogmøte
Utkast til kjøreplan dialogmøter
Vedlegg:

Vedlegg 1- Utkast til invitasjon dialogmøte
Vedlegg 2 - Utkast kjøreplan dialogmøter
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/21560 Alf Harald Holmboe 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 19.01.2023 6/23 
  

Dialogmøter 2023 - Hovedutvalg for Samfunnstjenester 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 19.01.2023 sak 6/23 

Behandling 

Saksbehandler Alf Harald Holmboe besvarte spørsmål. 

Trude Nygård Evensen, AP fremmet følgende alternative forslag til 
kommunedirektørens forslag i punkt 2:  

Følgende temaer settes på agendaen for hovedutvalgets dialogmøter i 2023: 
Landbruk, klima og miljø • Kommunaltekniske tjenester  

Trude Nygård Evensen, AP forslag ble enstemmig vedtatt. 

Kommunedirektørens forslag i punkt 1 og 3 ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Dialogmøter gjennomføres i løpet av mars 2023, og følger agenda og plan for 
 gjennomføring som skissert i denne saken.  

2. Følgende temaer settes på agendaen for hovedutvalgets dialogmøter i 2023: 
 Landbruk, klima og miljø • Kommunaltekniske tjenester  

3. Dialogmøtene oppsummeres i hovedutvalgsmøtet i april, som grunnlag for 
 behandling av sak om hovedutvalgets innspill og prioriteringer til 
 kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2024- 
 2027 

0 Asker
kommune

Saksprotokoll

Arivsak
22/21560

Saksbehandler
Alf Harald Holmboe

Behandlet av
1 Utvalg for samfunnstjenester

Møtedato
19.01.2023

Saksnr.
6/23

Dialogmøter 2023 - Hovedutvalg for Samfunnstjenester

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 19.01.2023 sak 6/23

Behandling

Saksbehandler Alf Harald Holmboe besvarte spørsmål.

Trude Nygård Evensen, AP fremmet følgende alternative forslag til
kommunedirektørens forslag i punkt 2:

Følgende temaer settes på agendaen for hovedutvalgets dialogmøter i 2023:
Landbruk, klima og miljø • Kommunaltekniske tjenester

Trude Nygård Evensen, AP forslag ble enstemmig vedtatt.

Kommunedirektørens forslag i punkt 1 og 3 ble enstemmig vedtatt.

Vedtak

1. Dialogmøter gjennomføres i løpet av mars 2023, og følger agenda og plan for
gjennomføring som skissert i denne saken.

2. Følgende temaer settes på agendaen for hovedutvalgets dialogmøter i 2023:
Landbruk, klima og miljø • Kommunaltekniske tjenester

3. Dialogmøtene oppsummeres i hovedutvalgsmøtet i april, som grunnlag for
behandling av sak om hovedutvalgets innspill og prioriteringer til
kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2024-
2027
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Politisk tilleggsnotat 

Vår referanse 
22/22448-1 
 

Vår saksbehandler 
Ellen Gangnæs 

Dato 
05.12.2022 
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